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Vážení  
spoluobčané,  
milí přátelé,

začíná léto. Dva bezesporu nejkrásnější měsí-
ce v  roce, plné dlouhých a  teplých dní. Nejvíc se 
na  červenec a  srpen samozřejmě těší děti. Mají 
před sebou celé týdny vyplněné lenošením, zážitky 
z táborů, pohodou na koupalištích, pobyty u babi-
ček, u těch starších často přicházejí i první lásky. Pro 
malé děti i pro teenagery je však léto především do-
bou navazování nových přátelství, získávání dalších 
zkušeností a prožitků, často silných a neopakova-
telných. Však také na to, co jsme zažívali o prázdni-
nách, leckdy vzpomínáme celý život.
Prázdniny už dozajista toužebně vyhlíželi i učitelé. 
Není divu, že po dlouhých deseti měsících výuky 
potřebují dobít baterky. Do  vzdělávání a  výcho-
vy nové generace vkládají spoustu energie a  je 
mi jasné, že je to občas pěkně náročný úkol. Vě-
řím ale, že většina pedagogů bere svou práci jako 
poslání, které má hluboký a nezastupitelný smysl. 
Koneckonců na  třídních srazech se někdejší žáci 
mnohdy shodují na tom, že právě ti nejnáročnější 
učitelé jim dali do života nejvíc. U nás v Horních 
Počernicích máme školy i pedagogické sbory velmi 
kvalitní, za což jsem upřímně rád. Proto přeju všem 
učitelům, ať naberou o prázdninách co nejvíce sil 
na výzvy, jež před ně postaví nový školní rok.
Na nás, kteří již máme studentská léta za sebou, 
v létě čekají dovolené. Někdo vyráží aktivně za po-
znáním, někdo za  odpočinkem, někdo s  rodinou, 
někdo s partou kamarádů, anebo klidně sám. Četl 
jsem, že nad Chorvatskem, zemí pro české dovo-
lenkáře dlouhodobě zaslíbenou, začíná pomalu 
vítězit Itálie. Množství příležitostí k  příjemnému 
prožití volných dní však nabízí i naše země.
Ať už se vydáte kamkoli, přeju vám, ať vám vyjde 
počasí, vyhnou se vám veškeré obtíže a načerpáte 
hodně sil a elánu. Navíc i během dní, které tráví-
te v Praze, můžete využít mnoha možností vyžití, 
které skýtá okolí naší městské části. Koupat se lze 
i v rybníku Eliška, ale můžete také sednout do auta 
a za pár minut jste u některé z polabských písko-
ven. Díky tomu se tam dá vyrazit i ve všední den, 
po  práci. Anebo nasednout na  kolo a  otestovat 
některou z cyklostezek, kterých je okolo Horních 
Počernic celá řada.
Je skvělé, kolik možností se nám nabízí k využití 
dlouhých letních dní a teplých večerů, a ani nás to 
nutně nemusí stát mnoho peněz. Stejně je nejdů-
ležitější trávit čas s těmi, se kterými je nám dobře. 
A vysadit. Nechat řešení zásadních věcí na později, 
až se nabijeme energií z dlouhých letních dní. Vý-
chodisko se pak hledá hned snadněji.
Proto vám přeju krásné a pohodové léto!

Petr Měšťan n

S L OVO
S TA R O S T YMalá změna,  

velký rozdíl 
Vyšlapané pěšiny přes cirkusovou louku se proměnily v upravené zpevněné 
cestičky, které slouží každému, kdo tudy rád chodí.

Petr Měšťan n
starosta a radní MČ

Nové přístřešky MHD – chraňme je společně
Ve spolupráci s Dopravním podnikem Praha, a. s., probíhá postupné od-
straňování starých a nefunkčních autobusových přístřešků, které jsou již 
za hranicí své životnosti. Tyto zastávky jsou průběžně nahrazovány no-
vými přístřešky, které mají zajistit ochranu před nepřízní počasí. Bohužel 
se občas stává, že se nové přístřešky stávají terčem nechtěné „umělecké“ 
tvorby nebo vandalismu hned po instalaci. Možná stojí za zamyšlení, jestli si 
opravdu chceme kazit to, co je nové a slouží všem.

Petr Měšťan n
starosta a radní MČ
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Léto plné proměn: Opravy škol, školek  
i památek v Horních Počernicích
Památkové objekty:

Brána ZŠ Stoliňská projde opravou
V rámci úprav bude u brány Základní školy Stoliňská instalová-
na nová dřevěná výplň vstupních vrat. Výměna vrat bude čás-
tečně financována z prostředků majitelů bývalého statku.

Zámek Chvaly – pokračuje výměna oken
Na  zámku Chvaly 
pokračuje další eta-
pa výměny vnějších 
rámů oken. Práce 
navazují na  předcho-
zí fáze rekonstrukce 
s  cílem zlepšit tech-
nický stav budovy 
a  zvýšit její energe-
tickou úspornost.
 
Oprava kaple  
sv. Jana  
Nepomuckého  
zahájena
Na Křovinově náměstí 
byla zahájena kom-
plexní oprava kaple sv. 
Jana Nepomuckého. 
Součástí prací je vý-
měna střešní krytiny, 
obnova vnější fasády 
a  vnitřních omítek, 
oprava schodišťových 
stupňů, dveří a  lucer-
ny. Cílem rekonstruk-
ce je zachování his-
torické hodnoty této 
památky.

Školy a školky:

Výměník ve FZŠ Chodovická 2250 bude vyměněn
Ve FZŠ Chodovická 2250 dojde k výměně tepelného výměníku. 

Úprava reaguje na  potřebu lepší regulace vytápění a  přinese 
úspory v oblasti provozu a spotřeby energie.

Zlepšení vnitřního klimatu v ZŠ Ratibořická pokračuje
V  ZŠ Ratibořická 1700 bude realizována další etapa instalace 
klimatizace, tentokrát pro devět tříd a jeden kabinet. Opatření 
navazuje na předchozí úpravy a přispěje ke zlepšení tepelných 
podmínek ve výuce i při přípravě pedagogů.

Výměna oken v ZŠ Stoliňská 2440
V  budově ZŠ Stoliňská 2440 proběhne výměna oken v  tělo-
cvičně, horním patře a ve střední části objektu. Opravy přispějí 

ke zlepšení tepelněizolačních vlastností a k celkovému komfor-
tu uživatelů školy.

Úprava stropů v ZŠ Bártlova
V  jedné ze tříd ZŠ Bártlova bude provedena výměna stávají-
cích rákosových stropních podhledů za nové sádrokartonové. 
Tato úprava zlepší technický stav učebny, zvýší její bezpečnost 
a umožní jednodušší a kvalitnější malování oproti původnímu 
rákosovému stropu.

Oprava dlažby u  vstupu 
FZŠ Chodovická 2250
U nástupního schodiště 
FZŠ Chodovická 2250 
bude provedena opra-
va poškozené dlažby. 
Úprava zlepší bezpeč-
nost a estetický vzhled 
vstupního prostoru 
školy.
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Prachovská, Dolská Prachovská

Prachovská, Machovská Prachovská, Dolská

Osvětlení atletického oválu u Chodovické/Javornické
Probíhá instalace nového osvětlení atletického oválu při ulici 

Javornická. Díky tomu bude možné využívat sportoviště i bě-
hem večerních hodin za lepších světelných podmínek.

MŠ Spojenců – I. etapa rekonstrukce elektroinstalace
V  této etapě dojde k  výměně rozvaděčů a  kabelových vede-

ní na  chodbách 
a  v  zázemí škol-
ky. Rovněž budou 
vyměněna světla, 
vypínače a  zásuv-
ky.

Ostatní:

BD Mezilesí 2057 – 
pokračuje výměna 
stoupacích potrubí
V  bytovém domě 
Mezilesí 2057 bude 
zahájena předpo-
slední etapa vý-
měny stoupacích 
potrubí, která se 
týká 24 bytů. Práce 
přispějí ke  zlepše-
ní kvality a  spo-
lehlivosti rozvodů 
v domě.

Letní opravy v ulicích Prachovská, Dolská a Machovská 
Léto je tady a  mnozí z  vás se chystají 
na zaslouženou dovolenou, zatímco děti 
si budou užívat letní prázdniny. Toto ob-
dobí s nižší dopravní zátěží bude využito 
k realizaci investiční akce hlavního města 
Prahy.

V  nejbližší době bude zahájena rekon-
strukce ulic Prachovská, Dolská a  Ma-
chovská.
Prosíme vás o trpělivost a pochopení bě-
hem dočasného omezení provozu v této 
lokalitě. Věříme, že výsledkem bude vý-

razné zlepšení dopravní situace, které 
ocení všichni obyvatelé i návštěvníci.
O  přesných termínech a  případných 
omezeních vás budeme včas informovat.

Petr Měšťan n 

starosta
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V ulici Ve Žlíbku se plánuje nový skatepark. A nebude to žádná 
nuda! Celý areál bude rozdělen do tří výškových úrovní – kaž-
dá s jinými překážkami a obtížností.
Co skatepark nabídne?
• Začínáme zlehka – květináče na grindování, rovná bedna 

a tribuna na sezení i triky.
• Pak to trochu přitvrdí – kaskády schodů, bedny a zábradlí.
• A nakonec pro odvážné – pět schodů, funbox, „áčko“ a po-

řádný rádius!
Nebudou chybět stromy pro stín, zelený pás proti hluku a barev-
ný beton ve žluté a fialové. Ocelové prvky dostanou žlutý kabát.
Skatepark nebude jen o ježdění – bude to místo pro potkávání, 
odpočinek i zábavu. Už se těšíte?

Petr Měšťan n
starosta a radní MČ

Skatepark. 
Co nás čeká?

Městská část umístila 
do  recepce tělocvičny 
v Jívanské ulici automa-
tizovaný externí defib-
rilátor (AED). Přístroj je 
určen k poskytnutí první 
pomoci při náhlé zásta-
vě srdce. V případě pou-
žití vás sám navádí po-
mocí hlasových pokynů, 
takže jeho obsluha je snadná i pro laika.
AED je zde k dispozici pro veřejnost, aby mohl v krizové situaci 
pomoci tam, kde jde o vteřiny – a často i o život.

Petr Měšťan n
starosta a radní MČ

Automatický defibrilátor  
k dispozici v recepci tělocvičny

Malými krůčky postupujeme k revitaliza-
ci celé lokality rybníků Eliška a Barbora, 
tak jako byla v minulých letech obnovena 
a oživena lokalita Xaverovského a Biolo-
gického rybníka. Než však bude všechno 
u  Elišky hotovo, snažíme se pobyt pří-
chozím návštěvníkům z Horních Počernic 
i okolí zpříjemnit.
V loňském létě byla voda průzračně čistá. 
Následkem zlepšení podmínek pro růst 
vodních rostlin i  částečného odbahnění 
v  roce 2023 se v  rybníce enormně roz-
množily vodní řasy, které znepříjemňují 
plavcům pobyt ve vodě.
Aby návštěvníci o  letošní plavání nepři-
šli, nezbylo nic jiného než se poučit jinde. 
Především mediálně publikované zkuše-
nosti z jižních Čech či Plzeňska ukázaly, že 

cesta k likvidaci rostlin rozhodně nevede 
cestou chemického zásahu. Ta by zkazi-
la kvalitu vody a ublížila by fauně i flóře. 
Po  dohodě s  kompetentními pracovníky 
odboru ochrany prostředí MHM Prahy 
jsme obrátili pozornost ke  strojovému 
čištění a objednali žací loď u společnosti 
PROGROUPE sediment removal, a. s.
V  druhém červnovém týdnu se po  hla-
dině proháněla loď Dredge Prince LA-
BOREC, která dokáže sekat (místy vytr-
hat) rostliny až do hloubky 2,5–3 metry. 
Po  pokosení stroj sebral posekané spe-
ciálním nástavcem a vyhrnul je na břeh. 
Pracovníci odboru místního hospodářství 
Úřadu městské části Praha 20 zde pak 
rostliny naložili a  odvezli je do  kompo-
stárny k dalšímu zpracování. 

Na  počátku měsíce června byl odborem 
životního prostředí našeho úřadu za-
dán rozbor vody v  nádrži, jehož výsled-
ky ukázaly příznivé hodnoty vody, které 
splňují mikrobiologické ukazatele jakosti 
vody v  přírodních koupalištích a  které 
jsou uvedené v  přílohách č. 1 a  4 k  vy-
hlášce č. 238/2011 Sb., o stanovení hygie- 
nických požadavků na  koupaliště, sauny 
a  hygienické limity písku v  pískovištích 
venkovních hracích ploch. Např. bakterie 
Escherichia coli (KTJ/100 ml) má v příloze 
č. 1 uvedené vyhlášky limitní hodnotu pro 
výbornou kvalitu vody 500, v nádrži samé 
bylo naměřeno 7. Znečištění nejvíce sle-
dovanou bakterií E.coli je tedy zanedba-
telné. Průhlednost vody je 1,2 m.
Závěrem je ovšem nutno připomenout, 
že i  když je Eliška oblíbeným rekreač-
ním místem občanů z naší městské části 
i z širšího okolí, nejedná se o veřejné kou-
paliště. Upozorňujeme proto, že koupat 
se zde lze pouze na vlastní nebezpečí!

Alexandra Janáčková n
radní pro životní prostředí  

a veřejnou zeleň

Rekreační sezona 
u rybníka Eliška začíná
Vodní nádrž zvaná Eliška je součástí vodního systému původně navzájem propojené 
rybniční soustavy na Svépravickém potoce, do níž patří nádrže Barbora, Eliška, Xa-
verovský rybník a Biologický rybník.
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„Šly jsme ke  kamarádce domů a  cestou 
v Ratibořické jsem uviděla obálku,“ vzpo-
míná Eliška. Zaskočené dívky přeběhly 
na  chodník a  začaly řešit, co dál. „Eliška 
si nejdřív myslela, že tam jsou jen dva ti-
síce, ty byly přes papír vidět,“ líčí Anička. 
„Na  obálce ale bylo napsáno 30  000 Kč. 
Adélku hned napadlo, že musíme zavo-
lat policii. Chvíli jsme lovily v paměti číslo 
na  městskou policii, až jsem řekla, že je 
to 156. Zavolaly jsme, řekly, co se stalo 
a  kde jsme. Za  čtvrt hodiny přijeli poli-
cisté, obálku otevřeli, spočítali třicet tisíc 
a ověřili, že tam nic dalšího není. Zapsali 
si Eliščino jméno a kontaktní údaje, proto-
že obálku viděla první, a poslali nás domů 
s tím, že se poohlédnou po okolí. Za deset 
minut pak Elišce volali, že našli majitelku 
a že si máme přijít pro malou odměnu.“

Děvčata se rozeběhla na místo, kde po-
licisté vypátrali majitelku obálky. „Paní 
nám vyprávěla, jak jí obálka vypadla 
z kabelky, když šla z práce, už kolem třetí 

odpoledne, takže tam ty peníze ležely asi 
dvě hodiny,“ pokračuje Anička. „Hrozně 
nám děkovala a dala nám bonbony, aby-
chom prý měly dobrý pocit. My jsme byly 
fakt šťastné a jely domů.“

O  radost se hned podělily i  s  rodinami. 
„Adélka s Eliškou volaly rodičům už na mís-
tě, co se stalo,“ vypráví Anička. „Já to řek-

la až doma a rodiče byli moc rádi, že jsme 
hned volaly policii a všechno zvládly samy.“ 
Eliška doplňuje: „Mamka byla napřed vydě-
šená, když slyšela, že jsme mluvily s policií, 
ale jakmile zjistila, o co šlo, říkala, že jsme 
moc šikovné. Hned volala babičce a  pří-
buzným, že máme doma hrdinku.“

O  dva dny později, ve  čtvrtek 12. červ-
na, pozvala Rada městské části Praha 20 
v  čele se starostou Petrem Měšťanem 
všechny tři dívky na  radnici. „Byly jsme 
nervózní, co nám řeknou,“ přiznává Eliška. 
„Pan ředitel školy nás uklidnil, že nám jen 
poděkují. Když jsme tam dorazily, před-
stavili se nám, gratulovali a předali kytičku 
a dárkový poukaz do Centra Černý Most.“

Příběh Aničky, Elišky a Adélky připomíná, 
že i  obyčejné odpoledne může přerůst 
v lekci skutečné poctivosti. Stačilo pama-
tovat si tísňovou linku 156 a zachovat se 
správně. Díky tomu se třicet tisíc korun 
vrátilo majitelce, trojice školaček získala 
zasloužené uznání a svému okolí ukázala, 
že odvaha a čest nejsou otázkou věku.

Lenka Bartáková n

Příběh jedné obálky: 
Poctivé školačky  
z Horních Počernic 
zachránily třicet tisíc
V úterý 10. června se obyčejná cesta z kroužku změnila v příběh, který si zaslouží 
pozornost a obdiv třem školačkám. Spolužačky z 5. třídy ZŠ Stoliňská Anna Štiková, 
Eliška Kartosová a Adéla Svášková kráčely ke kamarádce, když v Ratibořické ulici  
v trávníku zahlédla Eliška bílou obálku plnou peněz.

S potěšením oznamujeme, 
že práce v ulici V Slavětíně 
byly úspěšně dokončeny  
a stavba byla zkolaudována.
Nově vybudovaná kanali-
zace i komunikace jsou nyní 
plně v provozu a připraveny 
sloužit občanům. Věříme, že nová infrastruktura přispěje ke 
zvýšení komfortu a bezpečnosti v celé oblasti.

Petr Měšťan n
starosta a radní MČ

Dokončeno: 
Kanalizace  
a komunikace 
v ulici 
V Slavětíně

Jak jsem již informo-
vala, městská část se 
rozhodla pro kompletní 
rekonstrukci kapličky 
na Křovinově náměs-
tí, na kterou finančně 
přispělo i hlavní město 
Praha. Těšit se může-
me nejen na opravenou 
stavbu, novou střechu, 
ale i na nový kříž. Ná-
sledovat by měla i úprava prostranství kolem kapličky.

Hana Markulinec Moravcová n
místostarostka

Rekonstrukce 
kapličky 
začíná



Finance (rozpočet, dotace, granty, dary)

Rozpočtová opatření
Rada MČ schválila přijetí účelové neinvestiční dotace z rozpočtu 
HMP na účel „Redukce rizikového chování ve školách MČ Pra-
ha 20“ ve  výši 167,7 tis. Kč; přijetí účelové neinvestiční dotace 
z  rozpočtu HMP pro DDM na  projekt „Umělá inteligence pro 
volnočasové pedagogy“ ve výši 27 tis. Kč; přijetí účelové nein-
vestiční dotace z rozpočtu HMP na projekt „Reuse den“ ve výši  
60,5 tis. Kč a přijetí účelové investiční dotace z  rozpočtu HMP 
na  projekt „Obnova stromořadí v  Běchorské ulici“ ve  výši  
1 mil. Kč. 

Dotace
Rada MČ schválila poskytnutí dotace z rozpočtu MČ spolku SK 
KAMIWAZA KARATE, z. s., na  zajištění akce „Tréninky karate 
pro děti z Prahy 20“ ve výši 10 000 Kč; spolku Junák – český 
skaut, středisko Oheň Horní Počernice, z. s., na zajištění akce 
„Obnova a  pořízení sportovního vybavení, všestranný sport 
dětí a mládeže, pořádání turnajů a závodů“ ve výši 10 000 Kč; 
spolku Rokytka, počernický dětský sbor, z. s., na zajištění akce 
„Celoroční činnost počernického dětského sboru Rokytka, z. s.,“  
ve  výši 49  000 Kč; spolku SHM Klub Praha – Počernice, z. s., 
na  zajištění akce „Projekt v  Počernicích není nuda“ ve  výši  
49 000 Kč; spolku Mumraj, z. s., na zajištění „Akce pro rodiny 
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Rada MČ vzala na vědomí rezignaci Petra Schovánka na funkci člena komise bytové, sociálně zdravotní a protidrogové, pomoc 
lidem ve finanční tísni a rezignaci Mgr. Patricie Krobové na funkci ředitelky příspěvkové organizace Chvalský zámek k 31. 7. 2025. 

Příběh průtahů: 
Od pozemků k odvolacím 
obstrukcím
 
Příběh podjezdu Bystrá je doprovázen 
komplikacemi, které významně ovlivňují 
termín dokončení. Zpočátku se projekt 
potýkal především s  majetkoprávním 
vypořádáním pozemků, které se s  vel-
kým úsilím podařilo vyřešit. Jakmile se 
zdálo, že cesta k zahájení stavby je ote-

vřená, objevily se nové administrativ-
ní výzvy v  podobě vleklého povolování 
a následných odvolání.
Projekt podjezdu v Bystré je realizován 
systémem design-and-build, což zna-
mená, že jedna společnost je zodpověd-
ná jak za projektování, tak za samotnou 
realizaci stavby. Tento přístup má za cíl 
zkrátit dobu realizace a  zlepšit koordi-
naci. V případě Bystré se však ukázalo, 
že opakované úpravy projektové doku-

mentace, způsobené původně nutností 
řešit majetkoprávní otázky, tento efek-
tivní model zkomplikovaly.

Aktuální stav: 
Odvolání na odvolání a opakované 
obstrukce jednoho subjektu
 
Bohužel, situace se v poslední době dále 
vyostřila. Odvolací proces k  vydané-
mu stavebnímu povolení stále probíhá. 
Společnost Airmedia, která je odvolate-
lem, pokračuje v napadání každého kro-
ku v odvolacím řízení a stále obstruuje. 
Ačkoliv se jedná o zjevné obstrukce, bo-
hužel opětovně posouvá termín zahá-
jení výstavby. Opakované prodlužování 
řízení ze strany odvolatele představuje 
největší brzdu celého projektu.
 
Co bude dál?
 
Zhotovitel stavby má zajištěnou sta-
vební techniku a potřebné kapacity, aby 
mohl bez větší prodlevy obnovit staveb-
ní činnosti, jakmile pominou překážky 
bránící výstavbě. Ovšem dokud se nevy-
řeší aktuální odvolací řízení a neukončí 
se série obstrukcí, konkrétní termín za-
hájení prací nelze s jistotou stanovit.
Celá situace je náročná pro všechny zú-
častněné strany a především pro obyva-
tele, kteří netrpělivě očekávají zlepšení 
dopravní situace. Je zřejmé, že dokon-
čení podjezdu Bystrá bude vyžadovat 
ještě značné úsilí a  trpělivost. Dokud 
se nepodaří překonat veškeré právní 
a administrativní překážky, není možné 
předjímat další vývoj.
 

Barbora Lišková n
tisková mluvčí TSK

Podjezd Bystrá: 
Obstrukce stále trvají, 
další stavební práce se stále 
odkládají
Výstavba klíčového železničního podjezdu v ulici Bystrá, který má zásadně odlehčit 
dopravní situaci v oblasti, se i nadále potýká s výraznými časovými posuny. Navzdo-
ry dílčím pokrokům, jako je dokončení přeložek inženýrských sítí a výstavba části 
nového mostu, je zahájení plnohodnotné stavební činnosti odloženo. Původní oče-
kávání obnovení prací se ukázala být předčasná, jelikož se projekt stále potýká s in-
tenzivním odvolacím řízením.



v Horních Počernicích“ ve výši 77 000 Kč a na zajištění akce „Ví-
cegenerační ateliéry Mumraje“ ve výši 45 000 Kč; divadelnímu 
spolku Horních Počernic na zajištění akce „Celoroční činnost“ 
ve výši 222 000 Kč; spolku Junák – český skaut, středisko Oheň 
Horní Počernice, z. s., na zajištění akce „Pořádání akcí pro ve-
řejnost a  rodiče, vstupy na  kulturní akce a  výstavy, skautské 
akce během roku“ ve výši 68 000 Kč a na zajištění akce „Obnova 
a pořízení vybavení, vybavení na tábory a akce během školní-
ho roku, doprava na výjezdní zasedání a víkend pro vedoucí“ 
ve výši 36 700 Kč. 
Rada MČ neschválila poskytnutí dotace z rozpočtu MČ Praha 20 
spolku Creative Space for You, z. s., na zajištění akce „Závěrečný 
festival divadla SEM!“ z důvodu: Ani jeden z kroužků není organi-
zován v Horních Počernicích, akce není určena pro občany Hor-
ních Počernic, ale primárně pro rodinné účastníky účinkujících.

Dary
Rada MČ schválila poskytnutí finančního daru ve výši 40 000 Kč 
diakonii Církve bratrské, IČ 45250855, a převod finančních prostřed-
ků ve výši 25 000 Kč z účtu Veřejné sbírky s názvem „Bezbariérové 
chráněné bydlení na Xaverově“ na základě darovací smlouvy. 

Výroční zpráva a účetní závěrky příspěvkových organizací
Rada MČ se seznámila s  Výroční zprávou kulturní příspěvkové 
organizace Chvalský zámek Praha 9 – Horní Počernice za  rok 
2024 a schválila účetní závěrky příspěvkových organizací za rok 
2024 na  základě předložených podkladů pro schválení účetní 
závěrky za rok 2024 a rozdělení jejich hospodářského výsledku. 

Školství, kultura a sport

Čerpání fondu investic ZŠ Stoliňská
Rada MČ schválila čerpání finančních prostředků z fondu inves-
tic ZŠ Stoliňská ve výši 353 024 Kč vč. DPH za účelem pořízení 
myčky černého nádobí S 107 REC ABT s příslušenstvím a dvěma 
nerezovými stoly, vč. montáže do školní kuchyně, od RM Gastro 
EU SE, IČ: 21842833.

Žádost o nadační příspěvek od Nadace ČEZ
Rada MČ schválila záměr Chvalského zámku, příspěvkové orga-
nizace, podat žádost o nadační příspěvek u Nadace ČEZ ve výši 
120 250 Kč za účelem financování chystaného doprovodného 
programu výstavy „Od prvních pixelů po umění“, která se bude 
konat v termínu od 19. 9. 2025 do 22. 2. 2026.

Navýšení počtu dětí v MŠ U Rybníčku
Rada MČ schválila povolení výjimky z počtu dětí ve třídách pří-
spěvkové organizace Mateřská škola „U Rybníčku“ pro školní rok 
2025/2026, a  to na celkový počet 130 dětí za předpokladu, že 
zvýšení počtu dětí nebude na  újmu kvalitě vzdělávací činnosti 
školy a budou splněny podmínky bezpečnosti a ochrany zdraví.

Majetek

Záměr majetkoprávních jednání
Rada MČ schválila záměr úplatného nabytí spoluvlastnických podílů 
v celkové výši id 2/8 pozemku parc. č. 5/2, jehož součástí je stavba 
č. p. 16, jiná stavba (zbořeniště) z podílového vlastnictví soukromých 
osob za kupní cenu stanovenou znaleckým posudkem č. 1779-24-
2022, v celkové výši 4 518 500 Kč a záměr úplatného nabytí po-
zemku parc. č. 697/1, pozemku parc. č. 786/235 a pozemku parc.  

č. 786/236 z vlastnictví soukromé osoby za kupní cenu v celkové 
výši 1 705 000 Kč (tj. 492,21 Kč/m2), z důvodu sjednocení vlastnic-
tví k pozemku a stavbě na pozemku umístěné.

Majetkoprávní jednání
Rada MČ schválila pronájem mobilního občerstvovacího stánku 
u koupaliště – rybníku Eliška, umístěného na pozemku parc. č.  
4320/1 paní Ivě Rodkové, IČ: 01695321, na  dobu určitou od   
21. 5. 2025 do 30. 9. 2025, za nájemné ve výši 10 000 Kč/před-
mět nájmu/měsíc a výpůjčku částí obecních pozemků parc. č. 
1991, parc. č. 1987/1 a parc. č. 1990 soukromé osobě na dobu 
určitou, dne 11. 10. 2025, za účelem pořádání akce „PRAŽSKÁ 
TRABANTIÁDA“.

Veřejné zakázky
Rada MČ schválila vyhlášení zadávacího řízení na  podlimit-
ní veřejnou zakázku na  stavební práce „Oprava povrchu ulic 
Vysokovská a Jeřická“ se způsobem hodnocení nabídek podle 
výše nabídkové ceny a vypsání výběrového řízení na veřejnou 
zakázku malého rozsahu na stavební práce „BD Mezilesí 2057 
– výměna stoupacích potrubí I. etapa“ s hodnocením nabídek 
podle ekonomické výhodnosti nabídek (75 % cena, 25 % doba 
realizace díla). 
Rada MČ schválila uzavření smlouvy o  dílo na  stavební prá-
ce na  akci „Klimatizace pro 9 tříd a  kabinet v  ZŠ Ratibořická 
1700“ se společností Omega CZ, spol. s r. o., za cenu 593 350 Kč  
bez DPH (717 954 Kč s DPH); uzavření smlouvy o dílo na sta-
vební práce na akci „Výměníková stanice pro FZŠ Chodovická 
2250“ se společností Calor, spol. s. r. o., IČ: 24206466, za cenu 
1 954 990 Kč bez DPH (2 365 537,90 Kč s DPH); uzavření smlou-
vy o  dílo na  stavební práce na  akci „Oprava kaple sv. Jana 
Nepomuckého“ se společností EPISTAV, spol. s  r. o., za  cenu 
1  770  875,51 Kč bez DPH (2 142  759,37 Kč s  DPH); schválila 
zadání podlimitní veřejné zakázky na  dodávku „Pořízení ko-
munálního samojízdného stroje“ společnosti Unikont Group,  
s. r. o., IČ: 41193113, s nabídkovou cenou 3 599 000 Kč bez DPH  
(4 354  790 Kč včetně DPH) a  výběr nejlevnějšího dodavate-
le služby „Technický dozor projektů dotace NPO“ a  uzavření 
smlouvy s Jakubem Štěpánkem, IČO: 10993291.

Doprava

D11 rozšíření odpočívky Beranka
Rada MČ souhlasila s  umístěním stavby „D11 rozšíření odpo-
čívky Beranka km 2,8 vpravo – Vodovodní přípoj pro odpočív-
ky levá a pravá strana“ v rozsahu projektové dokumentace pro 
společné územní a  stavební řízení, vypracované společností 
PUDIS, a. s., v červnu 2024, za stanovených podmínek.

Záměr opravy části komunikace Hartenberská
Rada MČ vzala na vědomí zpracovanou projektovou dokumen-
taci na  opravu části komunikace Hartenberská, která bude 
podkladem pro poptávkové/výběrové řízení, a uložila realizo-
vat poptávkové řízení. 

Životní prostředí

Třetí REUSE sobota na Dvacítce
Rada MČ vzala na vědomí informaci o pořádání akce „Třetí REU-
SE sobota na Dvacítce“, která se uskutečnila dne 14. 6. 2025, 
v době od 10 do 17 hodin v areálu Chvalské tvrze.
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REUSE

REUSE
V sobotu 14. června se na Chvalské tvrzi kona-
la již třetí (opět moc vydařená) REUSE sobota. 
Více než 80 % věcí, které jste donesli, našlo 
nového majitele a neskončilo na skládce. Moc 
děkujeme a těšíme se na vás na podzim!
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Je důležité říct upřímně, co je a co není 
možné v této situaci udělat.

Co můžeme udělat jako městská 
část

• Udržujeme své pozemky, aby nepo-
skytovaly zvěři úkryt.

• Jednáme s  vlastníky zarostlých 
ploch, aby pozemky vyčistili. Bez 
jejich souhlasu však nemůžeme 
na tyto plochy vstupovat.

• Komunikujeme s Magistrátem hl. m. 
Prahy, který vlastní některé pozem-
ky v dotčených lokalitách, a žádáme 
o konkrétní kroky.

• Informujeme veřejnost a  prosíme 
o spolupráci.

Co nemůžeme udělat

• Nemáme zákonnou pravomoc zasaho-
vat proti volně žijící zvěři.

 Odchyt nebo regulace divokých prasat 
spadá výhradně do  kompetencí mys-
livců a státní správy myslivosti – nikoliv 
do pravomocí městské části.

• Mnoho lidí si myslí, že úřad může 
všechno – ale není to pravda. Úřad 
může dělat jen to, co mu dovoluje 
zákon. A  zákon jasně říká, že divoká 
prasata jsou volně žijící zvěř, za  kte-
rou nenese odpovědnost městská část. 
Nemůžeme je odchytit, postavit ploty 
v  lese ani je střílet – protože bychom 
tím porušili zákon. Kdybychom přesto 
něco takového udělali, budeme čelit 
žalobám, pokutám a  právním posti-
hům. Takže ne, není to o tom, že „úřad 
nedělá nic“ – je to o  tom, že nemůže 

dělat všechno, co by si lidé přáli. I tak se 
snažíme dělat maximum v rámci toho, 
co můžeme: uklízíme pozemky, jedná-
me s vlastníky, informujeme veřejnost 
a tlačíme na magistrát. Ale zázraky bo-
hužel nejsou v naší kompetenci.

Co můžete udělat vy

• Neukládejte bioodpad a  potraviny 
na volně přístupná místa.

 Zvířata se vracejí tam, kde mají potra-
vu.

• Udržujte své 
pozemky a okolí 
plotu tak, aby 
neposkytovaly 
úkryt.

 Křoví a  neudr-
žované pozem-

ky jsou ideálním místem pro odpočinek 
zvěře.

• Mějte psy pod kontrolou.
 Volně pobíhající pes může divočáka 

vyplašit a vyvolat konfliktní situaci. Je 
třeba říci, že i  vlastníci domácích zví-
řat mají dle zákona povinnost učinit 
opatření proti jejich úniku (§ 13 odst. 
1 zákona č. 246/1992 Sb., na ochranu 
zvířat proti týrání). Volně pobíhající pes 
v blízkosti volně žijící zvěře představuje 
riziko nejen pro sebe, ale i pro ostatní. 
Ochrana zdraví a  bezpečnosti je tedy 
společnou odpovědností nás všech.

• Nahlaste výskyt divokých prasat.
 Pomáhá nám to přesně lokalizovat 

problém a  lépe jednat s  příslušnými 
vlastníky nebo institucemi.

 
Výzva k jednání: Pomozte nám 
společně zklidnit situaci

Pokud víte o  neudržovaném pozemku, 
kde by se mohla prasata skrývat, nebo 
pokud zaznamenáte jejich opakovaný 
výskyt v určité lokalitě, napište nebo za-
volejte. Potřebujeme vaši pomoc při ma-
pování výskytu a při kontaktování vlast-
níků pozemků, kteří často o problému ani 
nevědí.

S dotazy, podněty nebo hlášením výskytu 
divokých prasat se obracejte na:

Jan Biedermann n
vedoucí odboru životního prostředí

tel.: 271 071 631,  
e-mail: jan_biedermann@pocernice.cz

Pozor, divoká prasata! 
Co (ne)může udělat městská část a jak můžete pomoci vy?

V poslední době se v Horních Počernicích, především ve Svépravicích, častěji obje-
vují divoká prasata. Tato zvířata vyvolávají obavy – a není divu. Přestože jsou přiro-
zeně plachá, pokud najdou potravu nebo úkryt, ztrácejí ostych a mohou se přiblížit 
až k domům.

Splatnost poplatku za psy se blíží
Nezapomeňte, prosím, že do  
31. srpna 2025 je třeba uhradit dru-
hou část místního poplatku za vaše 
psí parťáky.
V případě dotazů se obraťte na 
ekonomický odbor osobně nebo na 
telefonu 271 071 722.

Ivana Vlasáková n
vedoucí ekonomického odboru
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Žáci 5. a 9. ročníků ze základních škol z Horních Počernic 
mají za sebou přijímací řízení na střední školy.
Přinášíme výsledky z 1. kola:
9. ročníky: Celkem se na SŠ hlásilo 218 žáků, přijato v 1. kole 
bylo 196. Úspěšnost v 1. kole je tak průměrně 90 %. 
ZŠ Stoliňská 51 z 57 žáků; Fakultní základní škola 72  
z 83 žáků; ZŠ Ratibořická 73 ze 78 žáků. Žáci se nejvíce hlásili 
na SOŠ čtyřleté obory s maturitní zkouškou, dále na gymná-
zia a SOŠ tříleté učební obory.
Z pátých tříd všech čtyř základních škol odešlo na osmiletá 
gymnázia celkem 24 žáků.
(Údaje k 10. 6. 2025, týkající se 1. kola přijímacího řízení na 
střední školy)

odbor školství, kultury a volnočasových aktivit n

Přijímací řízení  
na střední školy 2025

Nevytvářejte si nárok na veřejná parkovací místa – 
hrozí pokuty a likvidace movitých věcí!
Odbor dopravy ve  spolupráci s  odborem 
místního hospodářství tímto žádá všechny 
obyvatele, aby si nenárokovali parkovací 
místa před svými domy. Parkovací plochy 
na veřejných pozemních komunikacích ne-
jsou soukromým majetkem žádného z re-
zidentů městské části, jedná se o veřejná 
parkovací místa, která jsou pro všechny 
a  mají sloužit široké veřejnosti. Důrazně 
upozorňujeme, že jakékoliv umísťování 
předmětů na parkovací místa, jako jsou na-
příklad květináče, kužely, přepravky, židle 
nebo jiné zábrany, je v  rozporu s  právní-
mi předpisy, a  dochází tak k  přestupko-
vému jednání – nepovolenému záboru 
veřejného prostranství (parkovacího mís-
ta), za  které podle zákona č. 13/1997 Sb.,  
o  pozemních komunikacích, hrozí pokuta 
ve výši až 500 000 Kč. Zaměstnanci úřadu, 
kteří v rámci své kontrolní činnosti zjistí, že 
dochází k takovému nepovolenému zábo-
ru, mají ve spolupráci se správcem dotčené 
pozemní komunikace oprávnění veškeré 
předměty z  veřejných parkovacích míst 
odstranit. Tyto předměty budou odvezeny 

a uskladněny v areálu místního hospodář-
ství v  ulici Lipí 2642/4, a  pokud nebudou 
svými majiteli vyzvednuty do 30 dnů od je-
jich uskladnění, budou ekologicky zlikvido-
vány bez nároku na jejich náhradu.
Dále bychom chtěli poukázat na  umis-
ťování značky s  textem „NEPARKUJ-
TE VJEZD – VOZIDLO MŮŽE BÝT OD-
TAŽENO“ na  plotech před určenými 
parkovacími místy. Nejedná se o  zákazo-
vou dopravní značku ve  smyslu zákona  
č. 361/2000 Sb., o provozu na pozemních 
komunikacích, schválenou příslušnými or-
gány státní správy, a proto nemá žádnou 
právní závaznost ani vynutitelnost. Umís-
tění této cedule je v  rozporu s  právními 
předpisy, neboť podle zákona o  provozu 
na pozemních komunikacích je v obci za-
kázáno umísťovat v bezprostřední blízkosti 
pozemní komunikace cokoliv, co by bylo 
možno zaměnit s dopravní značkou. Oso-
ba, která tuto ceduli na plot umístila, se tak 
dopouští přestupkového jednání a  šíření 
nepravdivé a  zavádějící informace, která 
může veřejnost uvádět v omyl.

Závěrem bychom chtěli tímto občany po-
prosit o respektování pravidel a o ohledu-
plnost vůči ostatním, neboť veřejný prostor 
patří všem.

Milan Hamouz n 
vedoucí odboru dopravy

 ... z keltského období bylo u nás nalezeno množství 
střepů v oblasti nad Chvalkou, v severovýchodní 

části Horních Počernic byl nalezen měděný náramek a nad 
Svépravickým potokem rovněž množství střepů?

 ... problematice archeologie našeho území se věno-
vali bývalí ředitelé škol pan Bedřich Srb a Antonín 

Jelínek, později se této problematice věnoval další náš ob-
čan Josef Žatecký?
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Multikomoditní sběr v Praze v roce 2025: 
Efektivnější třídění a nové změny
Hlavní město Praha pokračuje v moderni-
zaci systému třídění komunálního odpadu. 
Od roku 2023 byl postupně zaváděn mul-
tikomoditní sběr, který se v roce 2025 stal 
standardem na většině území města. Tento 
systém umožňuje efektivnější sběr a recy-
klaci odpadů a přináší občanům jednodušší 
způsob třídění.

Domovní stanoviště: Sběr 3v1

Na  domovních stanovištích byl zaveden 
tzv. multikomoditní sběr ve  variantě 3v1, 

kdy jsou plasty, nápojové kartony a  ko-
vové obaly sbírány do jedné nádoby. Tato 
změna byla doprovázena informační kam-
paní, včetně polepení nádob samolepkami 
ŠE3VEC a  distribucí letáků s  pokyny pro 
správné třídění. 

Veřejná stanoviště: Sběr 2v1

Na veřejných stanovištích byl zaveden sběr 
ve variantě 2v1, kdy jsou plasty a nápojo-
vé kartony sbírány společně. Kovové obaly 
se zde sbírají samostatně, což umožňuje 

jejich efektivnější zpraco-
vání na  specializovaných 
třídicích linkách.

Důvody a přínosy 
změn

Samostatný sběr nápojo-
vých kartonů byl finančně 
náročný a často kontami-
novaný jinými odpady, což 
snižovalo efektivitu recyk-
lace. Multikomoditní sběr 
tyto problémy eliminuje 
a zvyšuje čistotu a množ-
ství recyklovatelných ma-
teriálů. Kovové obaly jsou 

díky samostatnému sběru vysoce čisté 
a snadno recyklovatelné. 

Novinky v roce 2025

• Změny ve  sběrných dvorech: Od  led-
na 2025 platí nové limity pro bezplatné 
odevzdání objemného odpadu (750 kg/
osoba/rok) a stavebního odpadu (4 m3/
osoba/rok). Dále byla zavedena po-
vinnost odběru nepoužitelného textilu 
ve  sběrných dvorech, což vyžaduje zá-
kon o odpadech. 

• Svoz bioodpadu: Od  roku 2025 se svoz 
bioodpadu prodlužuje od března do po-
loviny prosince. Tato změna reaguje 
na vyhodnocení dat o výtěžnosti biood-
padu v zimních měsících. 

Digitální podpora

Občané mohou využívat webovou apli-
kaci „Moje Praha – Odpady“, která nabízí 
informace o  třídění odpadu, rozmístění 
nádob, frekvenci svozu a  další užitečné 
funkce. Více informací o aplikaci naleznete 
na webu https://mojepraha.eu/.   
 

Miroslav Mareš n
referent odpadového hospodářství

Přistavení velkoobjemových kontejnerů VOK a BIO na 2. pol. 2025

místa místo přistavení červenec srpen září říjen listopad prosinec

1. místo
parkoviště u křižovatky  
Mezilesí – Běchorská  
za benzinovou pumpou

24. 8. 19. 10. 2. 11. 
21. 9. 23. 11. 14. 12. 

12. 10. 30. 11.

2. místo
Ratibořická u odbočky k DDM a ZUŠ
pouze odpolední svoz

24. 8. 19. 10. 2. 11.

21. 9. 23. 11. 14. 12. 

12. 10.

3. místo křižovatka Jeřická – Chvalkovická
24. 8. 19. 10. 2. 11.

21. 9. 23. 11. 14. 12. 
12. 10.

4. místo
Křovinovo náměstí
pouze odpolední svoz

24. 8. 19. 10. 2. 11.
21. 9. 23. 11. 14. 12. 

30. 11.

5. místo
VOK – Komárovská – Pavlišovská, 
naproti bývalé kotelně

24. 8. 19. 10. 2. 11.
21. 9. 23. 11. 14. 12. 

BIO – křižovatka Šanovská – Nad Návsí 30. 11.

nn VOK – kontejnery na objemný odpad, odvoz vždy v neděli  dopoledne od 9 do 13 hodin (označeno zeleně)
 nn odpoledne od 12 do 16 hodin (označeno modře)
nn BIO – kontejnery na bioodpad, větve, listí, trávu – odvoz vždy v neděli od 9 do 12 hodin (označeno žlutě)



Maringotka u rybníka Eliška budí 
zájem

Vůbec nepochybuji o tom, že na začátku 
byl bohulibý záměr – zpříjemnit pobyt 
všem, kdo v létě zavítají k našemu ryb-
níku Eliška. Pak bych očekávala transpa-
rentní výběrové řízení nejen na  nákup 
zánovní „gastro maringotky“, ale i jejího 
potenciálního nájemce. To se bohužel 
nestalo, proto není divu, že způsob pro-
nájmu zaujal i  zpravodajství TV Nova. 
V článku se autor Lukáš Skládal, stejně 
jako já, pozastavuje nad tím, jak mohli 
radní městské části schválit záměr pro-
nájmu mobilního stánku předem vy-
branému zájemci, když zájemkyně v  té 
době ani neměla potřebné živnostenské 
oprávnění na hostinskou činnost. Pokud 
je vybírán provozovatel stánku s  ob-
čerstvením, není existence potřebných 
oprávnění základním předpokladem? 

Pro naše radní zřejmě ne, a tak živnos-
tenské oprávnění na hostinskou činnost 
mohlo být vyřízeno až po schválení ná-
jmu. Zodpovědnou osobou, dle zápisu 
v  živnostenském rejstříku, je místosta-
rostka Hana Markulinec Moravcová. 

Podivností, s  kterými byla maringot-
ka pronajata, je ale více. Když radnice 
oznámila záměr pronájmu mobilního 
občerstvovacího stánku předem vy-
branému zájemci za  nájemné ve  výši 
10 000 Kč za měsíc (nájem je do konce 
září), radní asi vůbec nepředpokládali, 
že se ozve i jiný zájemce. Jaké pak bylo 
jejich překvapení, když tento další zá-
jemce, kterého radnice mimochodem 
velmi dobře zná, neboť úspěšně podni-
ká v  gastru v  Horních Počernicích, na-
bízí měsíční nájemné o  3  000 Kč vyšší. 
Škoda, stačilo být jenom transparentní. 
Nic víc.

Jana Hájková,
Místní pro Horní Počernice

Operace Anthropoid a její ozvěna  
v Horních Počernicích

V  květnu jsme si připomněli 83. výročí 
operace Anthropoid – atentátu na  Rein-
harda Heydricha, k němuž došlo 27. května 
1942 v Praze Libni. Parašutisté Jozef Gab-

čík a Jan Kubiš tímto aktem ukázali odva-
hu československého odboje, zároveň ale 
přivolali tvrdou nacistickou odplatu.

Osud Jaroslava Křoviny
Druhého června 1942 německé jednotky 
prohledaly Horní Počernice a u tajemníka 
a  bývalého legionáře Jaroslava Křoviny 
byla kvůli anonymnímu udání naleze-
na zbraň. Pan Křovina byl zatčen, sou-
zen a následně popraven 8. června 1942 
na  kobyliské střelnici. Na  jeho počest 
dnes nese náměstí jméno Křovinovo. 

Rodina Khodlových
Další významnou osobností spjatou 
s odbojem byla Emanuela Khodlová (ro-
zená Smržová), sokolka a  spolupracov-
nice parašutistů, společně s  manželem 
Václavem Khodlem a  synem Václavem 
mladším. Rodina Khodlových poskyt-
la parašutistům ubytování, což nacisté 
tvrdě potrestali. Emanuela i Václav byli 
popraveni 24. října 1942 v  Mauthau-
senu. Jejich jména připomíná pamětní 
deska v ulici Khodlova. 

Ostatní hrdinové z našeho parku Obětí
V  parku Obětí, v  prostoru mezi ulicemi 
Chvalkovická, Ratibořická, Vysokovská 
a Běchorská, je památník se jmény více 
než 60 obětí nacistického teroru z  let 
1939–1945, včetně obyvatel Horních Po-
černic. Jejich jména zůstávají zachová-
na jako připomínka statečnosti, s  jakou 
životem zaplatili boj proti okupantům – 
kromě Khodlových a  Křoviny například 
i Eduard Čechura, Bohumil Čefelín nebo 
Miloš Svoboda.
Čest jejich památce.

Petr Růžička,
zastupitel HOP a PRO Počernice

Opravujeme to… 
Aby se nám tu lépe žilo

Oprýskaný plakát na  plotě u  plánova-
ného podjezdu v  Bystré ulici zaujme 
na  první pohled. Stojí na  něm: Opra-
vujeme.to. ABY SE NÁM TU LÉPE ŽILO. 
K tomu loga MHMP a TSK. V Horních Po-
černicích zůstávají dobrá dopravní řeše-
ní bohužel stále jen výkřiky na plakátu.
Podjezd v Bystré. Původně vznikal v ko-
ordinaci s  optimalizací železniční tratě. 

Realizace Technická správa komunikací, 
vysoutěžila firma Subterra. Trať je zop-
timalizovaná, podjezd v  nedohlednu. 
Údajně kvůli problémům s  přístupem 
přes pozemky jednoho z  vlastníků. In-
vestor prý přislíbil majitelům pozemků 
vybudování nových vrátnic pro vjezd 
do  jejich areálů, o které při stavbě při-
jdou, a  následně slib zrušil. V  prosinci 
2025 měl být podjezd v provozu. Zatím 
je tu až na permanentně projíždějící vla-
ky mrtvo. Otevření podjezdu se posunu-
lo na červenec 2026.

Most v Božanovské přes D11. Ke stržení 
mostu v  Božanovské ulici došlo v  roce 
2021. Most se strhl, ale stavět se začalo 
až v roce 2023. V roce 2024, tedy tři roky 
po demolici, byl most dokončen. Aktuální 
opravy na Náchodské. Dochází tu k ome-
zení obecného užívání od  1. 3. 2025 do   
31. 8. 2025. Na  opravách se často nic 
neděje. Obyvatele Horních Počernic tak 
čekají další kolony.

Pan ministr dopravy Kupka (ODS) se 
s  panem starostou Měšťanem (ODS) 
usmíval v  roce 2022 na  volebních bill-
boardech. Dopravu v  Horních Počerni-
cích vyřešíme! Podle nás by to neměl 
být jen výkřik před volbami, ale náplň 
práce všech zainteresovaných po  celé 
volební období.

Jiří Šebek, 
zastupitel Hnutí občanů Počernic

Trend je vše zastavět 

Deklarace podmínek rozvoje MČ Pra-
ha 20 je dokument schválený zastupi-
telstvem. Vznikla na  popud občanů. Má 
eliminovat negativní vlivy nové výstavby 
na život lidí v Horních Počernicích. Vede-
ní radnice se dnes nehodí. Poslední do-
bou mají developerské záměry v rozporu 
s  deklarací v  obci zelenou. Patří k  nim 
i Bytové domy Čertousy. Záměr výstavby 
se řeší přes 10 let. Původně městská část 
dala stavbě nesouhlas. Řízení bylo v roce 
2022 zastaveno. Investor se odvolal. Od-
volací orgán Magistrát hl. m. Prahy čekal 
na  novou politickou reprezentaci měst-
ské části a  její souhlas. Věc vrátil k pro-
jednání s  tím, že důvod nesouhlasu už 
odpadl. Vážně odpadl?

14Z A S T U P I TE L É

Redakce Hornopočernického zpravodaje je ze zákona povinna 
publikovat příspěvky všech zastupitelů MČ. Redakční rada neodpovídá 
za tyto příspěvky a nezasahuje do nich obsahově ani redakčně.
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Součástí záměru je lokální čistírna odpad-
ních vod. Deklarace ji v  lokalitě vylučuje. 
Přečištěné vody budou odváděny do  Ji-
renského potoka. Správce potoka (Po-
vodí Labe) už v  roce 2021 se záměrem 
nesouhlasil. Vodoprávní i  stavební úřad 
naší městské části v rozporu s tím vydaly 
souhlasné rozhodnutí o  umístění stavby. 
Zástupce Povodí Labe ani nepřizvaly jako 
účastníky řízení! Jirenský potok kapacitně 
nedostačuje. Náš stavební úřad to obešel. 
Doložil fotografie z povodní v  roce 2024. 
Ty se ale tehdy území Prahy vyhnuly. 

Lidé z  Čertous podali proti rozhodnutí 
odvolání. Problém vidí i v systémové pod-
jatosti. Stavební řízení je vedeno úřadem, 
jehož vedoucím je Ing.  Richard Měšťan, 
bratr starosty Mgr. Petra Měšťana. Ten už 
se snažil jednoho z odvolávajících se ob-
čanů přesvědčit o pozitivních okolnostech 
stavebního záměru.

Hana Štěpánková, 
zastupitelka Hnutí občanů Počernic

Letní prázdniny 2026  
a provoz ve školkách

Obrátilo se na mě postupně několik mami-
nek, které mají problém s  prázdninovým 
provozem školek v  Horních Počernicích. 
V  létě jsou školky otevřené od  30. 6. do   
11. 7. 2025. Mnozí rodiče si zoufají. Důvody 
jsou často sociální, hlavně pro maminky 
samoživitelky. Nicméně i jinde je problém 
skloubit absenci školky s  tím, aby rodina 
byla v létě vůbec někdy pohromadě.

Jako zastupitelka vím, že ve  školkách 
probíhají rekonstrukce, opravy a  musí 
být dodržován zákoník práce tak, aby 
paní učitelky měly možnost vybrat si do-
volenou. Napadlo mě proto oslovit paní 
ředitelku soukromé „Miniškoličky Kos-
tička“. V  provozu jsou celý rok. Zeptala 
jsem se, zda by s podporou městské části 
mohla v létě 2026 naše školkové děti při-
jmout. (Letos už to vážně nestihneme.)

Souhlasila, obrátila jsem se tedy na paní 
místostarostku Hanu Markulinec Mo-
ravcovou. Na  návrh reagovala velice 
vstřícně a  s  pochopením. Setkaly jsme 
se nejprve u  ní na  radnici i  s  jednou 
z maminek a před pár dny jsme si s paní 

místostarostkou daly schůzku i  s  paní 
Kovářovou, ředitelkou Kostičky, přímo 
u  nich, abychom viděly i  zdejší zázemí. 
Je tam hezky a  přívětivě. Řešily jsme 
možnost dalšího postupu.

Bude třeba prostřednictvím mateřských 
školek zjistit závazný zájem a  hledat 
způsob podpory této pomoci rodičům 
ze strany městské části. Věřím, že se 
vše podaří, protože podpora rodin s ma-
lými dětmi by pro zastupitele měla být 
prioritou.

Alena Štrobová, 
zastupitelka Hnutí občanů Počernic

Kdo povede Chvalský zámek?

Po  dvou letech ve  funkci podala v  mi-
nulých dnech výpověď ředitelka Chval-
ského zámku Patricie Krobová. Chvalský 
zámek je již dlouhou dobu vlajkovou lodí 
kultury v Počernicích a přejeme vedení 
obce, aby při výběru nového ředitele 
mělo šťastnou ruku.

Chvalský zámek není ani organizační 
jednotka radnice, ani samostatný sub-
jekt podporovaný obcí. Jako příspěvko-
vá organizace musí naplňovat požadav-
ky radnice a zároveň tvůrčím způsobem 
využívat nejrůznější příležitosti. V  mi-
nulých letech, zejména pod vedením 
Alexandry Kohoutové a Rozky Beránko-
vé, se toho zhostil na výbornou. Zmiňme 
jen vynikající výstavní projekty Ateliér 
Jiřího Trnky, Helena Zmatlíková, Myši 
patří do nebe, Večerníčky, Imaginárium 
bří Formanů, Fimfárum. Nebo originální 
pojetí hradozámecké noci, detektivních 
příběhů či adventní kalendář s anděly.

Zaměření na výtvarné umění dal do vín-
ku zámku již jeho obnovitel Ivan Liška 
a velmi brzy se zámek stal i  svorníkem 
místní komunity díky tradičním akti-
vitám, které velkou měrou organizoval 
od  Masopustního průvodu přes Čaro-
dějnice, Svatoludmilskou pouť až k  Po-
černickým světýlkům a  Štědrému dni 
na zámku.

Svým programem dokázal zámecký 
tým přitáhnout nejen místní, ale i  rodi-
če s dětmi a školní kolektivy z širokého 

okolí a také pozornost novinářů, kteří ší-
řili dobré jméno Počernic. Škoda jen, že 
občas vedení zámku nenašlo podporu ze 
strany vedení obce. Přeji nové ředitelce 
/ novému řediteli zámku, ať zdárně na-
váže na dosavadní úspěchy a má v rad-
nici oporu!    

Milan Herian,
zastupitel za Společně pro Počernice

Občerstvení u rybníka Eliška

Sledujete-li sociální sítě nebo pokud cho-
díte rádi k rybníku Eliška, nejspíš víte, že 
se letos v  létě můžete těšit na občerst-
vení a milou paní prodavačku. Na jednání 
finančního výboru jsme se navrch dozvě-
děli, že paní bude nejen nabízet drobné 
občerstvení, ale také se bude starat, aby 
okolí vypadalo k světu. To zní sympatic-
ky, jenže to není všechno.

Zastupitel za HOP Jiří Šebek informoval, 
že nájemce platí nižší nájemné, než kolik 
nabízel protinávrh, a  podstatně méně, 
než kolik činil pronájem místa v  minu-
losti. Nemluvě o  tom, že odpovědným 
zástupcem v  živnosti je místostarostka 
naší městské části.

Když Česká republika chtěla přistoupit 
k  EU, musela předtím přijmout zákon 
o  zadávání veřejných zakázek. Jeho 
smyslem bylo, aby politici využívali ve-
řejných prostředků transparentně. Aby 
nedávali zakázky „z  ruky“ spřáteleným 
firmám, ale aby oslovovali různorodé 
okruhy zájemců. Prostě aby postupovali 
hospodárně. A podobně to platí pro pro-
nájmy veřejných prostor.

Každý, kdo někdy řešil zajištění sezonní-
ho prodeje v místě, kde není až tak vel-
ký pohyb osob, ví, že seriózních zájemců 
bude poskrovnu. Ale i  tak by radnici tak 
velké městské části, jakou jsou Počerni-
ce, slušel profesionálnější způsob výběru 
provozovatele. Prostě včas vyhlásit ve-
řejnou soutěž s jasnými požadavky, které 
nemusí zahrnovat jen nabídnuté nájem-
né, ale i širší popis záměru provozovatele 
včetně monitoringu a případného úklidu 
okolí. Co myslíte?

Josef Beránek,
zastupitel za Společně pro Počernice



Formanské slavnosti 

Formanské slavnosti opět  
v Azylovém domě
V  sobotu 17. května se uskutečnil již  
9. ročník Formanských slavností, který 
opět nabídl den plný zábavy, tvoření 
a  jedinečné atmosféry pro návštěvníky 
všech generací.
Akce nabídla bohatý program zaměře-
ný na  řemesla, kreativní dílny i  kulturní 
zážitky. Návštěvníci si mohli vychutnat 
pestrou nabídku stánků, přičemž děti 
si vyzkoušely různé výtvarné a  tvořivé 
techniky. Pro ty nejmenší byl připraven 
doprovodný program s oblíbeným tvoře-
ním obřích bublin a  pohádkovým před-
stavením divadelního spolku DAMDAM.
Hudební doprovod obstaral pěvecký 
sbor Rokytka, následovalo vystoupení 
Big Bandu ZUŠ HOPOBAND a  večerní 
program zakončila kapela Jiný Metro.
Organizátoři děkují všem účastníkům 
za skvělou atmosféru. Zvláštní poděko-
vání patří společnosti Pražská tepláren-
ská by Veolia za neocenitelnou finanční 
podporu a  pekařství Moravec za  jejich 
vynikající dobroty. Bez této podpory by 
se slavnosti nemohly uskutečnit v tako-
vém rozsahu.
Těšíme se na příští, jubilejní 10. ročník!

Jana Petráňová n
referentka pro mládež,  

tělovýchovu a sport 
Foto: Anežka Moudrá n
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Senioři

Informace pro jubilanty
V naší městské části blahopřejeme jubilantům ve věku 80, 85 a 90+. Těm, kteří se dožívají věku 75, 81 až 84 a 86 až 89 let, zasí-
láme blahopřání. Všechny tyto jubilanty uveřejníme ve společenské rubrice Hornopočernického zpravodaje. Pokud o blahopřání 
či zveřejnění svého jména v této rubrice NEMÁTE zájem, zavolejte, prosím, na číslo: 271 071 657 Martině Krátké nebo pište na 
e-mail: vitani@pocernice.cz.

Milan Hejkrlík n
vedoucí odboru živnostenského a občanskosprávních agend

Červenec 2025 

Bartošíková Hana
Bellman Immo
Bohuslavová Jana
Borková Marcela
Boubelík František
Čejková Jana
Červená Jaroslava
Červenková Věnceslava
Čtvrtníčková Milada
Doušová Anna
Drbohlav Miloslav
Ekrt Zdeněk
Fabiánek Miroslav
Fryš Jiří
Fryšová Jana
Herian Milan
Holbíková Helena
Hubený Ladislav
Husarovič Cyril
Hussar Pavel
Chamra Svatoslav
Jakl Lubomír
Jandovský Viktor
Jelínková Jana
Ježková Stanislava
Johnová Bohumila
Kabourková Jaroslava
Killer Jindřich
Kleinbergová Viera
Kněžíková Anna
Kokoška Václav
Koubová Emilie
Kožíšek Miloslav
Kožíšková Milada
Králíčková Zdeňka

Kristenová Hana
Křivánková Vlasta
Kunstová Božena
Lagronová Eva
Mareš Pavel
Markup Václav
Matýsková Jarmila
Miller Petr
Moravcová Květoslava
Navrátil Jan
Nováková Miloslava
Nováková Zdeňka
Novotný Zdeněk
Nový Václav
Ostrýt Miloslav
Pastyříková Zdeňka
Pazderka Evžen
Pirklová Eva
Rais Josef
Riegert Vladimír
Rukavičková Marie
Říha Jiří
Slavík Rudolf
Spálenková Jaroslava
Staňková Hana
Stašáková Olga
Šebestová Jaroslava
Šerý Josef
Šimáňová Máří  

Magdalena
Šlechta Lubomír
Štaflová Alena
Tichá Ludislava
Toman Karel
Toncar Bohumil
Trutnovský Karel
Tylová Jaroslava

Valášek Ladislav
Zástěrová Jana

Srpen 2025

Barcalová Helena
Bartošková Zdeňka
Benešová Eva
Bernat Josef
Böhm Miroslav
Doubková Marie
Hanáková Eva
Hlaváč Robert
Hlaváčková Luďka
Honetschlägerová 

Ludmila
Housková Naděžda
Hubená Marie
Hubená Marie
Chroustová Emilia
Chvojová Adéla
Jindrová Alena
Karlíková Ivana
Kořenská Helena
Košinová Dagmar
Krausová Helena
Křížek Jiří
Křížková Věra
Kučera František
Kučera Karel
Kučera Pavel
Lazáková Dagmar
Léblová Věra
Luňáček Josef
Macek Jan
Maternová Ludmila
Nepovím Milan

Nováková Iva
Nováková Jindřiška
Palíšková Anna
Pechan Otakar
Peřinová Marie
Poslušný Vladimír
Prošek Jan
Růžičková Hana
Rychtaříková Alexandra
Ryšavá Danuše
Řeháková Věra
Schovancová Hana
Slachová Eva
Smetana František
Sokol Josef
Straková Božena
Stránská Mária
Sucharová Růžena

Sýkorová Božena
Sýkorová Marie
Šafařík Miloslav
Šafaříková Marie
Šára Zbyněk
Šmídlová Jaroslava
Šneková Helena
Tomáš Štefan
Urbánková Věra
Vacek Otto
Valíček Julius
Vébr Stanislav
Velička Bohumil
Vinšová Věra
Vojáček Jaroslav
Vopěnka Václav
Wagner Antonín
Zápotocký Rudolf

Blahopřejeme:

Diamantová svatba
Manželé Milan a Marie Heřmanovi oslavili 
dne 7. 6. 2025 diamantovou svatbu v rodin-
ném kruhu a s přáteli. Gratulujeme!



Čtenářská soutěž pro děti do 15 let

Více informací v dětském oddělení knihovny,
 na www.knihovnapocernice.cz

 a na www.lovciperel.cz

seznam knih pravidla hry

Pasování prvňáčků 
na čtenáře
Letošní slavnostní pasování prvňáčků 
na čtenáře se konalo ve Chvalské stodole 
v pondělí 9. června 2025 dopoledne. Účast 
byla i  letos hojná a  nálada velmi veselá. 
Všichni prvňáčci nejprve složili čtenářský 
slib a pan král Knihyrád První, panovník po-
hádkové země, pak každého prvňáčka pa-
soval na  rytíře/rytířku Řádu čtenářského. 
Od knihovnic z oddělení pro děti a mládež 
dostal každý pasovaný čtenář knížku „Jak 
víla Anička zachránila jaro“ autorky Lucie 
Šavlíkové ilustrovanou Klárou Šimečkovou 
a  přihlášku do  knihovny. Jako upomínku 
na  slavnostní přijetí mezi opravdové čte-
náře a uvedení do stavu čtenářského ještě 
pamětní list s  textem čtenářského slibu. 
Pasovaní prvňáčci (pokud ještě nejsou čtenáři knihovny) se mohou do knihovny přijít 
přihlásit zcela zdarma. Prvňáčci nám pak společně ukázali něco z toho, co se za svůj 
první rok ve škole naučili, někteří nám přednesli básničku, jiní zazpívali a vybraný čte-
nář z každé třídy nám přečetl úryvek z knížky. Chybět pochopitelně nemohla ani po-
chvala a poděkování pro paní učitelky, které děti celý rok učily (nejen) číst. 
Všem nově pasovaným rytířům a rytířkám přejeme, aby díky čtení objevili mnoho za-
jímavých světů, aby jeho prostřednictvím prožili spoustu nádherných dobrodružství 
a aby jejich zájem o knihy trval po celý jejich další život.

Kateřina Oktábcová, oddělení pro děti a mládež n
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Knihovna

ráda bych vás informovala o  možnosti 
navštívit knihovnu i v červenci a srpnu. 
Mimo termín od  21. 7. do  15. 8. 2025, 
kdy bude knihovna pro veřejnost uza-
vřena, je provoz zachován se zkráce-
ním otevírací doby pouze v  úterý – do   
16 hodin. V době uzavření knihovny bude 
mimo jiné probíhat i  výmalba půjčoven 

a prostor Kulturně komunitního centra.
Rádi bychom vám představili naši no-
vou službu „E-knihy“. Na vašich letních 
cestách si můžete jednoduše vypůjčit 
e-knihu přes on-line katalog knihovny, 
která se vám obratem zobrazí v knihov-
ničce aplikace Palmknihy. 
Kulturně komunitní centrum bude Lovci perel

Další ročník populární čtenářské soutěže 
pro děti a  mládež LOVCI PEREL skončil 
v naší knihovně 31. 5. 2025. Ale nezoufej-
te, hned 1. 6. 2025 spouštíme ročník nový, 
který bude trvat do  30. 5. 2026. Zbývá 
tedy jen vyhlásit vítěze právě uplynulého 
ročníku.
Kategorie začátečníků a  mírně pokroči-
lých – tedy od 1. do 5. třídy:
Na prvním místě se umístila Terezie Pau-
lenová s 35 ulovenými knihami.
Druhá příčka patří Matyáši Moravcovi 
s 32 ulovenými knihami.
A  na  třetí se umístila Ema Vavřičková  
s 30 ulovenými knihami.
Kategorie pokročilých – tedy od  6. do   
9. třídy:
Zde byla letos účast spíše symbolická, 
nicméně Jakub Kyselý odevzdal 14 perlo-
rodek a náleží mu zasloužené první místo.
Vítězům blahopřejeme, při jejich příští 
návštěvě knihovny na ně čeká malý dá-
rek. Děkujeme všem účastníkům. Číst 
nepřestáváme, ročník 2025/2026 právě 
začíná, přejeme úspěšný lov.

Kateřina Oktábcová n
oddělení pro děti a mládež

po dobu letních měsíců uzavřeno. Akce 
na druhou polovinu roku máme již sjed-
nané a  od  září se budeme těšit na  se-
tkávání se s návštěvníky centra na jejich 
oblíbených i nových pořadech.

S přáním pohodových slunečných dní  
Marcela Treščáková n

Naši milí čtenáři, 



Dům dětí a mládeže
Jaké akce nás čekají?

Přihlašování na kroužky 2025/26 
je v plném proudu!

Přihlašování na kroužky na nový školní 
rok 2025/26 je již nějakou dobu otevřené. 
I během letních prázdnin ale doporučuje-
me sledovat naše webové stránky, proto-
že nabídka kroužků se může ještě rozšířit. 
Snažíme se pro vás připravit co nejpestřejší 
výběr volnočasových aktivit, může tedy do-
cházet k přidávání nových kroužků i v prů- 
běhu léta. Nezapomeňte se čas od času 
podívat, ať vám neutečou volná místa!
Tento rok jsme mimo jiné rozšířili i příro-
dovědné oddělení o nové kroužky, které 
potěší všechny malé i větší objevitele. Těšit 
se můžete například na kroužky Hvězdáři, 
Přírodní dílna nebo Strážci země.

Virtuální realita v DDM 

Od nového školního roku otevíráme zbrusu 
nové kroužky zaměřené na virtuální re-
alitu (VR)! Děti se díky speciálním brýlím  
a moderním technologiím ponoří do inter-
aktivních světů, kde mohou poznávat ves-

mír, tvořit 3D objekty, řešit úkoly a rozvíjet 
logické i prostorové myšlení.
Virtuální realita není jen zábava – je to 
nová forma učení i tvořivého objevování. 
Těšíme se na všechny malé průzkumníky 
budoucnosti!

Přehled letních táborů 
2025

28. 6. – 6. 7. 2025
Dobrodružný tábor
Pobytový tábor

28. 6. – 12. 7. 2025
Výtvarný pobytový tábor
Pobytový tábor

30. 6. – 4. 7. 2025
Tanečně-sportovní tábor
Příměstský tábor

30. 6. – 4. 7. 2025
Ztracené světy Tess Harperové: 
Pravěk na dosah
Příměstský tábor

7. 7. – 11. 7. 2025
Alchymie chutí a barev: Zlatá kniha
Příměstský tábor

7. 7. – 11. 7. 2025
Mlsný kocour Oliver
Příměstský tábor

14. 7. – 18. 7. 2025
Chat and Chill Camp 1 
(příměšťák s angličtinou)
Příměstský tábor

21. 7. – 25. 7. 2025
Piráti – výprava do hlubin moří
Příměstský tábor

26. 7. – 2. 8. 2025
Sportovní tábor (Holany u České Lípy)
Pobytový tábor

28. 7. – 1. 8. 2025
Chat and Chill Camp 2 
(příměšťák s angličtinou)
Příměstský tábor

11. 8. – 15. 8. 2025
Letní animační studio
Příměstský tábor

18. 8. – 22. 8. 2025
Okurková sezóna vol. 9
Příměstský tábor

18. 8. – 22. 8. 2025
Sportovní tábor se zaměřením 
na florbal (začátečníci)
Příměstský tábor

Praha – Horní Počernice,  
Ratibořická 1899
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ZÁPISY DO KURZŮ A ŠKOLIČKY 
školní rok 2025/26 – online od 30. 6.
Nenechávejte výběr aktivit a kurzů až na září.
POHYBOVÉ KURZY:
parkour pro děti, co milují adrenalin 
létající jóga pro děti i dospělé, kteří chtějí 
zažít něco unikátního
hatha jóga a jemná jóga pro ženy, co hle-
dají rovnováhu pro tělo i duši
jóga pro zdravá záda pro všechny, kteří 
chtějí být v dobré kondici 
smyslohraní pro děti je hitovka pro děti 
již od 1 r. 
cvičení s dětmi kroužky plné pohybu 
pro děti 3–12 m., 1–2 r. a 2–3 r.
cvičení pro maminky baby friendly kurz, 
u kterého se zapotíte a děti si pohrají
UMĚLECKÉ KURZY:
keramika pro malé i velké tvořivé duše
výtvarka pro děti i dospělé, co chtějí po-
sunout vlastní tvorbu
prožitkové malování pro děti, jež chtějí 
skrze tvorbu objevovat samy sebe
malá hudebka pro nejmenší kroužek, kte-
rý umožní dětem první setkání s hudbou
JAZYKOVÉ KURZY:
AJ konverzace s hlídáním dětí a baby  
friendly jsou kurzy, co vás udrží v kurzu
ŠKOLIČKA pro děti od 2 let:
po, út, st, pá: 8–12 hod. 
školka nanečisto, možnost září na zkoušku 

VÝTVARNÝ PŘÍMĚSTSKÝ TÁBOR
14.–21. 7. (pro děti 5–12 let)
Ani v Praze se během prázdnin nemusí 
vaše děti nudit. Čeká je týden plný vý-
tvarných aktivit, zábavy, her a výletů. 
Lektorka: Maria Půrová 
Cena: 3 500 Kč (v ceně celodenní strava)

PORADNA PRO RODINU
I v létě můžete své otázky z oblasti prá-
ce, podnikání nebo péče o rodinu a vztahy 
konzultovat za dotované ceny.
Dotovaná cena: od 93 Kč/hod. 
Více informací u Zuzky: 775 720 587

COWORKINGOVÉ CENTRUM
Letní otevírací doba:
18.–29. 8. po–pá 9–13 hod.
U nás můžete najít útočiště pro práci  
i v létě. O vaše děti bude v tento čas s lás-
kou postaráno.
K dispozici máte: sdílenou kancelář, stu-
dio na konzultace či terapie a vybavení. 
Dotovaná cena včetně hlídání: od 93 Kč/hod. 
Více informací u Zuzky: 775 720 587

PŮJČOVNA PRO RODINU
Čas letních výletů a dovolených je tady. 
Chybí vám sportovní či dětské vybavení? 
Půjčte si vše za sympatické ceny u nás.
Rezervace: info@domumraje.cz, 777 720 585

PODPŮRNÉ SKUPINY
Setkání pokračují i v létě a jsou s hlídáním 
dětí. Termíny najdete na webu. 
Setkávání maminek s miminky 
po 14.30–16 hod. 
Když narození miminka převrátí váš svět 
naruby. 
Setkávání maminek s dětmi od 1 roku
po 15–16.30 hod.
Sdílejte své pocity i zkušenosti z role mámy.
Zdravé vztahy po 18–19.30 hod.
Pro partnery i jednotlivce, co chtějí pra-
covat na svých vztazích.
Pro psychickou podporu maminek
st 16–17.30 hod.
Najděte pochopení v bezpečném kruhu žen.
Podpora pro rodiče náročných dětí (ADHD)
st 16–17.30 hod.
Abyste byli v pohodě vy i vaše děti.
Cena: 100 Kč/rodina (hlídání dětí v ceně)

DNY OTEVŘENÝCH DVEŘÍ
1.–5. 9. od 8.30 do 12 hod. + odpoledne
Přijďte se podívat, vyzkoušet aktivity, za-
psat se do kurzů nebo si jen tak užít do-
poledne v herně.
l zápisy do kurzů a školičky
l ukázkové hodiny zdarma
l doprovodný program 
l prohlídka Mumraje a coworkingu
l domácí občerstvení

Mumraj
Akce pro rodinu Rodinné a komunitní centrum

Mezilesí 2058/6, Praha 9 - Horní Počernice
www.domumraje.cz
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Chvalský zámek...
Na Chvalské tvrzi 857/4, Praha 20
Tel.: 281 860 130, e-mail: infocentrum@chvalskyzamek.cz
www.chvalskyzamek.cz

CHVALSKÝ ZÁMEK ČERVENEC–SRPEN 

VÝSTAVY

6. 2. – 31. 8. 2025
FIMFÁRUM Jana Wericha 
a Pohádková herna
Poslední dva měsíce je pro vás k  vidě-
ní naše výjimečná výstava, vytvořená 
u  příležitosti výročí 120 let od  narození 
Jana Wericha (* 6. 2. 1905 – † 31. 10. 1980). 
Jeho slavné dílo FIMFÁRUM – sbírka po-
hádek, věnovaná dětem, ale nejen jim 
– je na  Chvalském zámku představeno 
ve svých různých podobách zpracování, 

od  výtvarného až po  filmové. K  vidění 
jsou originální ilustrace Jiřího Trnky, jež 
doprovázejí pohádkové příběhy v  knižní 
podobě, originální loutkové scény z  fil-
mových zpracování či přímo projekce 
jednoho z  novodobějších filmů (FIMFÁ-
RUM Jana Wericha, 2002) v  zámeckém 
sklepení nebo unikátní první animovaná 
pohádka O zlaté rybce z roku 1951.
K výstavě jsou připraveny jako obvykle 
pracovní listy pro naše malé návštěvní-
ky.

PRODE JNÍ GALERIE

2. 7. – 30. 7. 2025
SPVU – Zátiší
Spolek pražských výtvarných umělců 
(SPVU) navazuje na  tradici spolků prv-
ní republiky. Vznikl jako jeden z prvních 
spolků po  rozpadu Svazu výtvarných 
umělců v roce 1989, tudíž více než před 
30 lety. Sdružuje profesionální malíře, 
sochaře a  grafiky pracující především 
tradičními technikami.
Motto SPVU je: Umění člověka kultivu-
je a obohacuje. Probouzí v  lidech jejich 
lepší já. Již zapomenuté myšlenky a sny.
www.sdruzenimaliru.cz

2. 8. – 28. 9. 2025
František Kříž – Momentalis Realis 
(obrazy inspirovány reálným životem)
Výstava obrazů a vlastnoručně vyrobe-
ných hudebních nástrojů ze dřeva

František Kříž pochází z  jižních Čech 
a  věnuje se malbě obrazů, dřevořezbě, 
vytváří mozaiky, dále vyrábí hudební 
nástroje, mnohdy neobvyklých tvarů 
a  různě zdobených. Jeho kytara je za-
psaná v Knize rekordů (největší kytara).   
„Když mi bylo 28 let, začal jsem se věno-
vat malování. Při mé zednické práci jsem 
měl možnost se zdokonalovat, neboť 
přicházely zakázky i  na  práce propojené 
s uměleckými prvky a požadavky na origi-
nální nástěnné malby a mozaiky, dále prá-
ce se dřevem, výroba ozdobného nábytku 
a  mnoho dalších. Dalším podnětem byl 
fakt, že moje dcery se věnují hudbě, a to 
mě inspirovalo k  tomu, abych vyzkoušel 

Výzva – přijďte si zahrát na Svatoludmilské pouti  
neděle 14. září 2025 ve Chvalské stodole

Svatoludmilská pouť, vě-
novaná patronce hornopo-
černického kostela, se koná 
každoročně uprostřed září. 
Přijďte se potkat v neděli  
14. 9. se sousedy a přáteli, ať 
už na Svatoludmilském piv-
ním minifestivalu na Chval-
ské tvrzi, anebo! máte-li 
chuť uplatnit svůj hudební 
talent, nabízíme vám mož-
nost zahrát si ve Chvalské 
stodole. Pro více informací 
nás neváhejte kontaktovat, 
a to na mail jaroslava.schmidtova@chvalskyzamek.cz či na telefonu 725 524 497.
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Z programu  
na červenec/srpen

...kulturní památka

vyrábět také hudební nástroje nových 
a originálních tvarů.“

AKCE

Venkovní pátrací hra Výprava 
za kloboučkem s pírkem sojčím
Vydejte se po stopách pohádkového klo-
boučku, který ztratil král z  jedné fimfá-
rovské pohádky. Od  1. července do  kon-
ce prázdnin pro vás máme připravenou 
novou venkovní hru, která vás provede 
po  překrásném okolí starých malebných 
Chval. I  když by se letošní procházky la-
děné do kulis Werichova FIMFÁRA možná 
lépe hodily až do hornopočernických Čer-

tous (a to pro hojný výskyt pohádkových 
čertíků), v uličkách a krásných romantic-
kých zákoutích v okolí Chvalského zámku 
najdete mnohá zastavení a  zákoutí, jež 
nám připomenou werichovské pohádky.
Cena za jeden herní list: 60 Kč, vhodné jak 
pro jednotlivce, tak pro rodiny s dětmi

Středa 16. 7. 2025, 19 hod.  
nádvoří Chvalského zámku – welcome 
drink od 18 hod.
Červencová slavnost klasické hudby 
– 69. ročník Dvořákova festivalu 
na nádvoří Chvalského zámku
… to je MIB QUARTET, mladé, moderní 
a dynamické smyčcové kvarteto profe-
sionálních hudebníků a  jejich repertoár 
Rock-Pop-film & Dvořák. 
Vstupné: 300 Kč 

(Welcome drink poskytla společnost Best- 
Drink, pohoštění připravuje Bistro Daneva. 
Akci finančně podpořilo Kamenictví Obelisk.)

Hradozámecká noc
sobota 23. 8. 2025, od 17 do 22 hod.
Kulturní akce konaná na  památkách pod 
patronací Národního památkového ústa-
vu, kdy desítky hradů, zámků a dalších pa-
mátek po celém Česku zůstanou otevřeny 

i  po  setmění a  nabídnou návštěvníkům 
jedinečné zážitky v  podobě netradičních 
prohlídek, večera plného příběhů, hudby 
a divadla. V tento den bude mít Chvalský 
zámek otevřeno jen do 16 hod., abychom 
pro vás mohli připravit příjemný program 
s krásnou večerní, zámeckou atmosférou. 

Ohnivka
O prázdninách si naše zámecká Ohnivka 
užívá letního sluníčka i bouřky z horké-
ho počasí. Pro naše dětské návštěvníky 
si připravila další ze svých veleobtíž-
ných otázek. Chytré dětské hlavičky ale 
odpověď naleznou určitě zcela hravě. 

CHVAL SK Á STODOL A 
V ČERVENCI/SRPNU 202 5

neděle 27. 7. 2025, od 10 do 19 hod. 
Chvalská tvrz
Authentic Street Food Fest
Náš staronový letní festival chutí a vůní, 
připravovaný pro hornopočernické gur-
mány, nabídne tradiční i nejnovější tren-
dy v naší a světové gastronomii. Zveme 
vás na Authentic Street Food Fest a pře-
jeme dobrou chuť!

Upozornění
Od 1. do 18. září bude Chvalský zámek z důvodu instalace nové výstavy omezen. 
V den svátku sv. Ludmily v neděli 14. 9. bude pro návštěvníky otevřena prodejní 
galerie a zámecké nádvoří (pohádkové divadelní představení). Od 19. září se pak 
můžete těšit na novou výstavu „Od prvních pixelů po umění“, která vás provede 
světem počítačových her a ve které nebude chybět ani tajemný herní svět Creaks 
v zámeckém sklepení. 



SRPEN

úterý 5. srpna v 19.30 hod. 
Sbormistr
V  hlavních rolích filmu inspirovaného 
skutečnými událostmi sexuálního zne-
užívání ve  sboru Bambini di Praga se 
představí Juraj Loj a  debutující herečka 
Kateřina Falbrová. Po předchozím sním-
ku, za který získal dva České lvy a tři Ceny 
české filmové kritiky, se tvůrce pustil 
do  dalšího silného příběhu, jehož téma 
rezonuje a budí emoce.

S  naivitou i  dravostí ochutnává čes-
ká společnost v  devadesátých letech  
20. století plody nově nabyté svobody, 
bez ohledu na následky. Ve stejném roz-
položení je i proslulý dívčí pěvecký sbor, 
který vede pětatřicátník Vítězslav Má-
cha, charismatický muž s  pověstí skvě-
lého, ale taky autoritářského sbormistra. 
Život elitního souboru sleduje divák oči-
ma třináctileté Karolíny, která se v  ex-
trémně soutěživém kolektivu snaží pro-
sadit a vyrovnat se tak své starší sestře.

čtvrtek 7. srpna v 19.30 hod.
Kouzlo derby
Příběh o vášni, rivalitě a snech, které se 
lámou na  trávníku i  v  srdcích fanoušků. 
Dva kluby, jedno město – a zápas, který 
rozděluje rodiny i přátele. Film nabízí víc 
než jen fotbal: odhaluje zákulisí emocí, 
tradic i  osobních rozhodnutí, které mají 
větší váhu než výsledek na tabuli.
Humor, napětí i  dojemné momenty se 
střídají stejně rychle jako skóre na  sta-
dionu.

úterý 12. srpna v 19.30 hod. 
Džob
Po gymplu a vejšce přichází džob.
Kamarádi Petr a Michal se spolu znají už 
od  gymplu, jejich průšvihy jsou minu-
lostí. Školní léta jsou pryč a oba se sna-
ží chovat zodpovědně. Žijí ale naprosto 
rozdílné životy: Kolman se již usadil, má 
dobře placenou práci v  korporátu a  ro-
dinu s malou dcerkou, druhý je samotář 
s  nenaplněnými uměleckými ambicemi 
a  živí se výrobou reklamních předmětů. 
Přesto však nerezignoval na  uměleckou 
tvorbu. A  stále je oba spojuje jejich vá-
šeň: graffiti. 

čtvrtek 14. srpna v 19.30 hod. 
Pod parou
Režie: Rudolf Bierman
Hrají: Hana Vagnerová, Alžbeta Zea Feren-
cová, Judit Pecháček, Zuzana Bydžovská 
a další
Podle jedné vědecké teorie se rodíme 
s  přirozeným nedostatkem alkoholu 

v krvi – a naše tělo prý funguje nejlépe, 
když tuto „mezeru“ vyrovnáme na  úro-
veň 0,5 promile. Učitelka Martina a  její 
tři kamarádky se rozhodnou tuhle my-
šlenku vzít vážně a s nadšením se pustí 
do  vlastního experimentu. Jakmile do-
sáhnou ideální hladinky, najednou se vše 
zdá snazší – výuka, vztahy, život. Jenže 
udržet rovnováhu není vždy jednodu-
ché a hranice mezi odvahou a průšvihem 
bývá tenká. 

úterý 19. srpna v 19.30 hod.
Kouzlo derby
Režie: Petr Kolečko, Vladimír Skórka
Hrají: Jitka Čvančarová, Michal Dlouhý, 
Petra Nesvačilová, Ondřej Sokol, Jiří Lang-
majer, Martin Finger, Michal Isteník, Ro-
bert Nebřenský, Jiří Vyorálek, Jiří Lábus, 
Petr Uhlík

V  kulisách fotbalového derby se ode-
hrávají příběhy plné emocí, rivality 
a nečekaných spojení. Ať už fandíte ko-
mukoli, nakonec zjistíte, že to největší 
kouzlo se neodehrává na hřišti, ale mezi  
lidmi.

čtvrtek 21. srpna v 19.30 hod. 
Pod parou
Film s  humorem i  nadhledem sleduje, 
kam až je možné zajít ve jménu „vědec-
kého bádání“. Opravdu je na  tom lidský 
organismus nejlépe, když si udržujeme 
hladinku 0,5 promile alkoholu v  krvi? 
Tuto teorii se pomocí bláznivého expe-
rimentu rozhodne ověřit čtveřice ka-
marádek a  zároveň učitelek ze střední 
školy.

úterý 26. srpna v 19.30 hod.
Duchoň
Režie: Peter Bebjak
Hrají: Vlado Plevčík, Anna Jakub Rakovská, 
Gregor Hološka, Vojtěch Kotek a další
Příběh muže, který žil až příliš intenziv-
ně.
Filmový příběh Karla Duchoně začíná 
během natáčení silvestrovského pořadu 
v  televizi v  roce 1984 a  muži, kterému 
ještě nedávno ležel u  nohou svět, pro-
běhne během jedné noci před očima do-
slova celý život.

čtvrtek 28. srpna v 19.30 hod.
Film pro vás 
právě vybíráme. Titul najdete v nejbližší 
době na www.divadlopocernice.cz.
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neděle 31. srpna v 16 hod. 
Šmoulové ve filmu
Pořádně si zašmoulete poslední den 
prázdnin.
Šmoulové se vracejí na  filmové plátno. 
Přestože se tyhle malé modré legendy 
narodily před bezmála sedmdesáti lety, 
stále oslovují nové generace fanoušků. 

Z ÁŘÍ 

úterý 2. září ve 14 hod.
Sbormistr
PROMÍTÁNÍ NEJEN PRO SENIORY
Drama inspirované skutečnými událost-
mi kolem charismatického vedoucího 
dětského pěveckého sboru, jehož úspě-
chy zastíní obvinění ze zneužívání svěře-
ných dívek. Film odhaluje tenkou hranici 
mezi uměleckou genialitou a  zneužitím 
moci.

úterý 2. září v 19.30 hod. 
Karavan
Režie: Zuzana Kirchnerová
Hrají: Aňa Geislerová, David Vodstrčil 
a další
Slunce, moře, nemuset nic. Pětačtyři-
cetileté Ester to po  letech péče o  syna 
Davida s  mentálním postižením připadá 
jako sen. Přijímá proto pozvání přátel při-
jet za nimi do Itálie.
Snímek byl uveden na Filmovém festivalu 
v Cannes, po 31 letech se tak do jeho sou-
těže vrátil český celovečerní film.

sobota 6. září od 16 hod. 
Zlouni 2
Vlk, Had, Tarantule, Piraňa a  Žralok bý-
vali nejhledanějšími zločinci, ale teď se 
můžou přetrhnout, aby dokázali, že se 
už polepšili. Jenže když vás svět zná jako 
zlouny, není vůbec snadné stát se dobrá-
ky, jak se přesvědčíte v pokračování oblí-
bené animované komedie z dílny Dream-
Works Animation.

neděle 7. září od 15 hod.
Zahájení sezony 
aneb Zažij divadlo jinak
Tradiční setkání u  příležitosti zaháje-
ní nové sezony Divadla Horní Počer-
nice. Příjemné odpoledne pro všechny 
naše diváky, velké i  malé, i  pro ty, kteří 
si do počernického divadla zatím nenašli 
cestu. Připraven je program pro děti i do-

spělé. Těšit se můžete na divadlo, hudbu, 
film, workshopy. 
Zažijte s námi divadlo jinak!
Vstup zdarma

středa 10. září od 18 hod. 
#namalujnaději
Malířky: Šárka Šteinochrová, Petra Pučelí-
ková, Nicoleta Nedvedová, Marika Horová, 
Jana Korfová a další
Benefiční výstava na podporu organiza-
ce Maminy s  rakovinou, která se zabý-
vá pomocí rodinám, kde maminka touto 
nemocí onemocněla. Obrazy namalova-
ly naše maminky. V  obrazech se odráží 
naděje, která je tolik potřebná k  boji se 
vším, co s  touto nemocí souvisí. Koupí 
našich „nadějí“ podpoříte činnost naší 
organizace a tím i maminky a jejich rodi-
ny. Přijďte se podívat a připojte se k nám. 

sobota 13. září od 15 hod. 
Nejlepší vypravěč
DS Parník
Režie: Magdaléna Klímová
Dětské a  hravé interaktivní představení 
plné barev, loutek a písniček. 
Co se stane, když se potkají dva vypra-
věči pohádek před královským zámkem 
a začnou se předhánět, kdo z nich je lep-
ším vypravěčem? A co by se stalo, kdy-
by se jejich příběhy spletly dohromady 
a vznikla tak úplně nová pohádka? 
V  představení se seznámíme s  pravým 
pohádkovým drakem Pradrakem, s  vel-
mi líným princem, s  opravdu hladovou 
princeznou a s mnoha dalšími, kteří před 
očima malých i  velkých diváků vykouzlí 
opravdové kouzelné divadlo. 

pondělí 22. září v 19.30 hod.
Jean Girault, Jacques Vilfrid
Svatba bez obřadu
DS Háta
Režie: Jaroslav Slánský
Hrají: Hana Kusnjerová / Kristýna Kociáno-
vá / Alžbeta Stanková, Pavel Nečas / Mar-
tin Sobotka, Václav Jiráček / Filip Tomsa, 
Juraj Bernáth / Roman Štolpa, Ivana An-
drlová / Olga Želenská, Lukáš Pečenka / 
Jaroslav Slánský, Adéla Gondíková / Ma-
hulena Bočanová / Radka Pavlovčinová / 
Vítězslava Karolová, Petr Gelnar / Marcel 
Vašinka
Komediální zmatek plný omylů a  ne-
vinných léček, lehkosti a  nonšalantní 

elegance ve vtipných dialozích a v bláz-
nivých, originálně vypointovaných situa- 
cích. To vše ve  výsostně francouzském 
stylu. Průšvih střídá průšvih, pohro-
ma pohromu v  tempu přímo hektickém. 
A přesto se hra drží v žánru příjemné ko-
medie.

sobota 27. září v 19.30 hod.
Anna Saavedra
Kuřačky a spasitelky
DS Právě začínáme
Režie: Ondřej Krásný
Hrají: Barbora Jelínková, Nikola Sýkorová, 
Alžběta Holcová, Daniela Morstein, Ondřej 
Sýkora, Štěpán Sýkora, Václav Procházka, 
Jan Procházka

Současná adaptace Čechovových Tří 
sester a  zároveň volná variace na  jejich 
téma. Olga, Máša, Irina a  Andrej však 
nejsou jen nositeli jmen svých ruských 
předobrazů. Jsou lidmi třetího tisíciletí 
a  do  značné míry typickými představi-
teli své generace. Upřímná tragikomedie 
o hledání lásky v době babyboomu, inter-
netových seznamek, pracovních kariér 
a ezoterických kurzů.

neděle 28. září v 15 hod. 
Eva Bartoňová
Trampoty čerta Barnabáše
Režie: Eva Bartoňová
Hrají: Roman Chlup, Markéta Vaněčko-
vá, Jan Josef, Michal Král, Jindra Koucký 
a další
Veselá pohádka plná čertovin a nečeka-
ných zvratů pro malé i velké diváky! 
Lenivý čert Barnabáš má velký sen – stát 
se pořádným pokušitelem! Ale peklo ne-
dává nic zadarmo. Pokud chce postup 
v  kariéře, musí svést alespoň jednoho 
smrtelníka k  úpisu. Má k  tomu tři moc-
ná kouzla, ale svět lidí se změnil. Lidé už 
dávno nejsou tak důvěřiví jako dřív. 
Jak si Barnabáš poradí? A podaří se mu 
vůbec někoho napálit?
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VÍTĚZOVÉ FOTOGRAFICKÉ SOUTĚŽE 

„Horní Počernice a voda“ pro kalendář 2026
V letošním ročníku se nám v soutěži pro hornopočernický ka-
lendář sešly fotografické snímky, které ztvárnily aktuální zadání 
„Horní Počernice a voda“ a zpracovaly tento pro život nezbytný 
živel v jeho nejrůznějších podobách. K naší velké radosti se nám 
letos přihlásilo 32 fotografů s úctyhodným počtem 311 snímků. 
Porota, složená z  fotografů, výtvarníků a  dalších kulturních 
profesí, posuzovala díla z hlediska naplnění tématu, kompozice, 
nápaditosti i technické kvality. 
Do užšího výběru se dle hlasování poroty dostalo 18 snímků, 
z nichž pak bylo vybráno 1., 2. a dvě 3. místa a dále byly uděleny 
dvě ceny poroty. 
První místo obsadila fotografie Michaely Maierové (bez názvu), 
druhé místo patří snímku Jana Podešvy „Podzimní“ a dvě třetí 
ceny náleží fotografiím Stanislava Čiháka „Barbora“ a Davida 
Jandy „Setkání u vody“. Zvláštní cena poroty byla letos udě-
lena dvěma fotografiím, a  to snímkům Renaty Zamazalové 
a Sveina Magnussena (bez názvu).
Vítězné fotografie i některé další snímky z užšího výběru máte 
možnost zhlédnout zde, v letním Hornopočernickém zpravoda-
ji. Širší výběr pak najdete na webových stránkách Chvalského 
zámku a  samozřejmě na  stránkách nového stolního kalendá-
ře naší městské části pro rok 2026 budou ke zhlédnutí mnohé 
další.
Všem zúčastněným autorům děkujeme za jejich zájem a zaujetí 
pro fotografii, výhercům pak blahopřejeme a těšíme se na pří-
ští setkání nad fotografií či při osobním setkání na Chvalském 
zámku.

Patricia Krobová n
ředitelka Chvalského zámku

David Janda:
Setkání u vody
3. místo

Michaela Maierová: 
(bez  názvu)
1. místo

Jan Podešva: 
Podzimní
2. místo

Stanislav  
Čihák: 
Barbora
3. místo
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Svein Magnussen: 
(bez názvu)
Zvláštní cena poroty

Michaela Maierová: 
(bez  názvu)
1. místo

Renata Zamazalová: 
(bez názvu)
Zvláštní cena poroty

1 2

3 4 5

V širším výběru se umístily mj. snímky: 
Heleny Hamplové (1), Jana Brachtla (2), 
Radima Jiskry (3), Jitky Řezníčkové (4) či  
Markéty Vokounové (5).
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Co vás přivedlo k tomu, stát se sbor-
mistryní dětských sborů na ZUŠ Horní 
Počernice?
Dalo by se říct, že pěvecké sbory naší 
hornopočernické ZUŠ jsou mými dětmi. 
Když jsem v  roce 2012 začala na  škole 
učit, „zdědila jsem“ malou, asi dese-
tičlennou skupinku šestiletých dětí na-
zvanou sbor Malíček. A samozřejmě zde 
začaly zpívat i  mé dcery, našly si tady 
kamarádky a  kamarády a  já na  členy 
svého sborečku nedokázala pohlížet ji-
nak, než že jsou to také tak trochu moje 
děti a druhá sborová rodina. Každá žena, 
která je zároveň maminkou i  hudebni-
cí, ví, jak náročné je skloubit odpolední 

úvazek v ZUŠ s péčí o vlastní ratolesti – 
o to větší radost mám, že nás společné 
zpívání od začátku tolik bavilo.

Jak proběhla vaše první soutěžní zkuše-
nost se sborem Malíček?
Už v  prvním roce jsme vyrazili na  Za-
hradu písní a  k  našemu velkému pře-
kvapení jsme získali zlaté pásmo. Ne-
jde zapomenout na  první písničky jako 
Žabka a Bleška od Ilji Hurníka nebo Jarní 
od Petra Ebena. Ty velké holky si je stále 
s  nostalgií rády zazpívají a  vydržely se 
mnou těch dlouhých 13 let stále zpívat!

Jak a proč vznikl koncertní sbor Paleček?

Postupně se nám počty dětí v  Malíčku 
krásně rozrůstaly a od roku 2014 vytvo-
řily základ koncertního sboru Paleček. 
Sledovat vyrůstající děti a jejich pěvecký 
vývoj, přidávat na náročnosti skladeb, to 
je pro každého sbormistra velká radost. 

Které úspěchy považujete za nejzásad-
nější v historii svých sborů?
Máme jich za sebou spoustu, ale vyberu 
ty klíčové. 
2016: Zlaté pásmo v krajském kole sou-
těže ZUŠ (MŠMT).
2017: Zlaté pásmo v krajském kole Celo-
státní přehlídky dětských sborů, postup 
do  celostátního kola v  Uničově + cena 
za provedení písně J. Temla Povodeň.
2018: Absolutní vítěz soutěže PORTA 
MUSICAE (Nový Jičín) + cena za nejlepší 
provedení povinné skladby P. Ebena Bílé 
a růžové peřiny.
2019:
Mezinárodní soutěž dětských sborů 
Pardubice – zlaté pásmo.
Krajské kolo soutěže ZUŠ – zlaté pásmo 
(velké sbory) + cena za příkladné vedení 
sboru.
Celostátní kolo ZUŠ Litomyšl – zlaté pás-
mo (velké sbory) + zvláštní cena za pro-
vedení skladby Koosen (Tobin Stokes); 
zlaté pásmo (komorní sbory do 21 členů) 
+ cena poroty za dramaturgii.
2022: Svátky písní Olomouc – zlaté pás-
mo a  vítěz kategorií A2, E + absolutní 
vítěz soutěže.
2023: Soutěž pěveckých sborů MŠMT – 
vítěz kategorie velké sbory do 16 let, zla-
té pásmo + ocenění za hlasovou kulturu.

Vidět děti, jak rostou 
z prvních tónů až  
po složité kompozice,  
je pro sbormistra  
ten největší dar
Když v roce 2012 sbormistryně Šárka Mistrová zdědila v ZUŠ Horní Počernice deset 
malých zpěváků, netušila, že za pár let budou její sbory sbírat absolutní vítězství na 
prestižních festivalech i mezinárodních soutěžích. Dnes vede čtyři oddělená pěvec-
ká tělesa od pětiletých začátečníků až po absolventky, které reprezentovaly školu 
na Kypru. Jak se tento zázrak podařil?
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2024: Opět absolutní vítěz PORTA MU-
SICAE (Liberec).

Jak jste zvládli období pandemie, kdy 
zpěv probíhal jen on-line?
Byla to nečekaná výzva – zkoušky přes 
monitor jsem si neuměla představit. 
Ale ukázalo se, že děti neztratily zápal: 
po uvolnění opatření už perfektně ovlá-
daly nové repertoáry. Moje vyzpěvování 
před webkamerou vůbec nepřišlo vni-
več.

Jaké sbory dnes v ZUŠ vedete a čím se 
liší?
V  ZUŠ působí přípravný sbor Mini Ma-
líček, určený pro děti od  5 let, zkouší 
45 minut týdně. Děti se učí naprosté 
základy sborového zpěvu. Jsou to malí 
a roztomilí ťutínci, je s nimi zábava, udr-
žují mne ve střehu a mám radost, když 
se nám podaří na cestě na pódium ne-
poztrácet a  když vidím na  závěrečném 
koncertě jejich pokroky! Starší Malíček, 
kde zpívají děti od 7 do 10 let, je již po-

kročilejší sbor, děti zvládnou už i zákla-
dy dvojhlasu, rozvíjíme dále pěveckou 
techniku a  máme ambice účastnit se 
soutěží a festivalů. Malíček má na svém 
kontě také ocenění zlatými pásmy ze 
soutěže Zahrada písní a soutěže MŠMT. 
Letos jsme si zazpívali na festivalu Rol-
ničkové svátky písní.
Paleček nám za  ta léta vyrostl, je pro 
děti od 10 do 18 let, dokážeme zazpívat 
opravdu náročné skladby, umíme číst 
z listu a jsme pyšní na naši hlasovou kul-
turu. Aby taky ne, když většina z nás bere 
zpěv opravdu vážně a chodí i na  sólové 
hodiny. Naše děti jsou úspěšné i v sólo-
vých soutěžích. Je to sice pro ně časově 
náročné, ale výsledek stojí za to. 
Pro absolventky Palečku vznikl sbor Mo-
zaika, který dokonce reprezentoval naši 
ZUŠ na mezinárodní olympiádě na Kypru.

Jakou roli ve vašem úspěchu hrají  
rodiče?
Bez podpory rodičů, kteří pomáha-
jí s  organizací i  dopravou, i  bez skvě-
lé korepetitorky Martiny Hudáčekové 
a vedení ZUŠ bychom se neobešli. Jejich 
práce a nadšení zásadně přispívají k naší  
každodenní radosti i  k  vynikajícím vý-
sledkům.

Lenka Bartáková n
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Pramínek se zúčastnil krásného festivalu 
Jarní písnička v  Mnichově Hradišti, kde 
jsme se potkali s  dalšími dětskými sbo-
ry a užili si ve velmi přátelské atmosféře 
společné vystoupení. S  Rokytkou jsme 
v  půlce května zazpívali lidové a  popu-
lární písně v rámci Formanských slavností 
na zahradě hornopočernického azylové-
ho domu a o týden později jsme vystou-
pili na Noci kostelů v kostele Nanebevzetí 
Panny Marie v Dolních Počernicích. Tam 
jsme přednesli hodinový program du-
chovních skladeb, který sklidil velmi po-
zitivní ohlasy.
Celé jaro jsme se ale především připra-
vovali na největší událost letošní sezony 
– Slavnostní koncert k 10. výročí Rokyt-
ky, který se uskutečnil v neděli 25. květ-
na v kostele sv. Šimona a Judy v centru 
Prahy. V  průběhu večera se představila 
všechna oddělení sboru – od nejmenších 
Beránků až po  koncertní sbor Rokytky. 
Jako host vystoupil komorní mužský 
sbor MenTones. Beránci potěšili publi-
kum čtyřmi písněmi i dojemnou scénkou 

svatby na  louce, kterou sami ztvárni-
li. Velmi radostně zněl kánon Beránků 
s Pramínkem v písni Kdybys měla, má pa-
nenko. Pramínek zaujal pestrým progra-
mem s využitím zvonkoher a boomwha-
ckerů a své vystoupení zakončil společně 
se čtyřmi zakládajícími členkami Rokyt-
ky Ebenovou písní Na  trakaři, doplně-
nou hravou taneční choreografií. Blok 
koncertního sboru nabídl průřez boha-
tým repertoárem, který jsme za  deset 
let nastřádali. Využili jsme nádhernou 
akustiku sálu k  provedení duchovních 
skladeb, například Pergolesiho části ze 
Stabat Mater nebo De profundis Petra 
Koronthályho. Ne-
chyběla ani čardá-
šová směs Milana 
Uherka Voda, voda 
nebo taneční číslo 
s  duhovými dešt-
níky na  známou 
píseň Singing in 
the Rain. MenTo-
nes nás pobavili 

nástupem na melodii z Růžového pantera 
a představili výběr svého programu za-
končený humornou skladbou Pueri Jazz 
s použitím kazoo. Vrcholem večera byla 
společná píseň Proč bychom se netěšili 
z  Prodané nevěsty Bedřicha Smetany, 
po které jsme předali „rokytkové Andě-
ly“ jako poděkování všem, kteří nám po-
máhají – především obětavým sborovým 
maminkám, z nichž některé jsou s námi 
po  celou dekádu. Nechyběl ani dort 
a  na  úplný závěr sborová hymna Kočár, 
kterou si s  námi zazpívali také vzácní 
hosté z řad našich kolegů sbormistrů, di-
rigentů, skladatelů, hudebníků a dalších 
milých spolupracovníků a  přátel. Všem, 
kdo přišli, patří veliký dík za  tak vroucí 
atmosféru, která na koncertě panovala. 
Byl to pro nás opravdu překrásný záži-
tek!
Nyní se už moc těšíme na  tradiční tá-
borové soustředění v  Letařovicích, kam 

vyrážíme 13. července s  koncertním 
sborem a staršími Pramínky, kteří v září 
nastoupí do  Rokytky. V  novém školním 
roce pak opět otevřeme dveře novým 
zpěváčkům. Pokud máte zájem o  zpí-
vání, budete vítáni na našich zářijových 
ukázkových hodinách! Také nám můžete 
napsat e-mail, zavolat nebo se přihlásit 
na www.sbor-rokytka.cz. 

Zuzana Celerýnová  
a Andrea Čančarová n
sbormistryně ROKYTKY

Rokytka slaví první desítku!
Jarní měsíce byly pro všechna oddělení Rokytky plné krásných akcí. Koncertní sbor se 
tradičně vydal na soustředění do Nové Paky, kde jsme nacvičili několik novinek v re-
pertoáru a zároveň si skvěle užili čas vyplněný hrami, scénkami a zpíváním s kytarou. 
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Bylo teplo, proto i nás mrzelo, že pro ně 
nemáme vodu v podobě malého zchlazení 
proudnicí. Pro příště se polepšíme, i když 
to nebyla naše chyba. Těšíme se na další 
akce, kde si děti budou moci vyzkoušet 

naše vybavení a  prolézt naši oblíbenou 
Avii. Jako jednotka jsme se zúčastnili i vý-
ročí JSDH Běchovice. Slavili 130 let a bylo 
nám ctí být u toho, zároveň tím udržuje-
me dobré vztahy s  okolními JSDH. Naši 

dva členové se tento měsíc zúčastní kurzu 
TOOB (technik ochrany obyvatelstva). Dě-
láme vše pro to, abychom pro vás i obec 
byli plnohodnotnou jednotkou. Rád bych 
se vrátil i  k  tématu hasičského kroužku. 
Buďte trpěliví, pracujeme se členy SDH 
na  jeho založení. Budu vás určitě infor-
movat. Čeká nás přestavba stávající zbroj-
nice, vybudování zázemí nejen pro jed-
notku, ale i pro děti z budoucího kroužku. 
Neflákáme se ani v jednom směru, jen to 
nejde všechno hned.

Za JSDH a SDH
Michal Slavík n

Hana Hradecká je úžasná vizážist-
ka a  kosmetička, která spolupracuje 
na proměnách v TV Barrandov. Je krás-
ná, šikovná, milá, se srdcem laskavým. 
Přišla za  námi do  Divizny se zajíma-
vým a  inspirativním nápadem. Nabíd-

la našim pečujícím maminkám, k  nimž 
se přidaly i  Deniska s  Danielkou, krás-
né odpoledne. Líčení, péče o pleť, rady 
a  tipy. Zjistili jsme, že Denda s  Daniel-
kou mohou s  přehledem vyrazit mezi 
„missky“ a maminky pojednou vypadaly 
jako princezny. Hlavně si ale po nároč-
né péči o děti s chutí užívaly čas, který 
patřil jen jim. Užívali jsme si společně 
krásné chvíle s Hankou Hradeckou, kte-
rá maminkám a dobrovolníkům přivezla 
i dárky. Z Divizny jí za tento malý velký 
zázrak všichni moc děkujeme.
Navíc děkujeme i  vám všem, kdo jste 
v červnu podpořili swap v Divizně. Nejen 
že jsme díky vám dali novou šanci star-
ším věcem, ale podpořili jsme i Záchran-
nou stanici hl. města Prahy pro volně žijí-
cí živočichy. Nasbírali jsme pro ně několik 
pytlů savých látek, které tu v  sezoně 
mláďat v rámci péče o ně akutně potře-
bují. Děkujeme.

Alena Štrobová, Katka Mrázová  
a Terka Česká, Divizna n

Hasičský červen  
v plném proudu 
Jako každý rok jsme se zúčastnili Formanských slavností a Dětského dne u DDM. Obě 
akce se podle nás i podle reakce dětí vydařily. Na Den dětí jsme museli trochu improvi-
zovat, ale děti si vyzkoušely i něco jiného než jen náš nástřikový terč. 

Beauty odpoledne v Divizně



Dnes jsme zaměřili pozornost na  tři výji-
mečné školáky: Jaroslava, který sbírá jed-
no matematické ocenění za druhým, Ladu, 
která se úspěšně prosazuje na mezinárod-
ních soutěžích ve fitness, a Matěje, pro ně-
hož je vesmír víc než jen hvězdná obloha.
Pokud znáte někoho dalšího, kdo si za-
slouží být v  této rubrice, napište nám 
na redakce@pocernice.cz. 

Jaroslav Pleticha, 
Gymnázium Chodovická

Mezi mimořádně nadané studenty v celore-
publikovém měřítku patří Jaroslav Pleticha, 
žák kvarty A na Gymnáziu Chodovická. Te-
prve čtrnáctiletý student reprezentuje svý-
mi úspěchy pravidelně školu v celostátních 
kolech hlavně matematických soutěží. Díky 
své píli, logickému myšlení a  hlubokému 
zájmu o matematiku získal v letošním škol-
ním roce dokonce několik prvenství v ČR. Už 
v  listopadu potvrdil své schopnosti v  ana-
lytickém a  kreativním myšlení, když získal  
1. místo v celostátním kole Logické olympi-
ády. Skvěle si letos vedl i v soutěži Pangea, 
kde se umístil na 1. místě v ČR ve školním 
kole v konkurenci více než třinácti tisíc žáků. 
V červnu se znovu sejdou ti nejlepší ve fi-
nálovém kole v  Praze v  prostorách ČVUT. 
Jarda už si finálové kolo vyzkoušel předloni, 
kdy obsadil v silné konkurenci 4. místo.
Výborných výsledků dosáhl také v  Ma-
tematické olympiádě, v  níž se probojo-
val až do  celostátního kola. Na  vyhlášení 
výsledků se teprve čeká. V  Pythagoriá-
dě a Fyzikální olympiádě obsadil 1. místo 
v  obvodních kolech. V  celostátní soutěži 
Matematický klokan získal Jarda plný po-
čet bodů, čímž potvrdil, že ve svém věku 
patří mezi matematické špičky.
Jarda je příkladem studenta, který doká-

že propojit talent s odhodláním a zájmem 
o  poznání a  jehož úspěchy jsou inspirací 
nejen pro jeho spolužáky, ale i  pro celé 
školní prostředí. 

Lada Záluská, ZŠ Spojenců
Lada je velmi šikovná a  bystrá dívka ze 
3. třídy. Dosahuje výborných výsledků 
ve všech předmětech. Je přirozeně zvída-
vá, pečlivá a má chuť se stále něco nového 
naučit. Vždy je ochotná a kamarádská. Nad 
nikoho se nepovyšuje. S velkou radostí sle-
dujeme její sportovní úspěchy.
Ve  své věkové skupině je Lada zároveň 
jednou z  nejúspěšnějších mladých spor-
tovkyň fitness, v  kategorii Fitness Dance. 
Trénuje ve Sportovní akademii P&M pod 
vedením hlavní trenérky Mgr.  Petry Do-
čekalové Kadlecové a  jejího týmu, který 
podporuje Ladu v jejím sportovním růstu, 
rozvíjí její talent a vede ji k preciznosti, vy-
trvalosti i radosti z pohybu. 
V domácích závodech se pravidelně umis-
ťuje na medailových pozicích. V listopadu 
2024 se zúčastnila mezinárodního Mis-
trovství České republiky v  IBFF Fit Kids 
v Černošicích, kde předvedla vynikající vý-
kon a získala titul mistryně republiky.
Nejen tento triumf jí otevřel dveře na Mist-
rovství Evropy IBFF Fit Kids & International 
Dance Open 2025 v italském Dongu, kde se 
v  silné mezinárodní konkurenci dokázala 
probojovat až do  finále a  obsadit krásné  
5. místo. Ve druhé části soutěže – Interna-
tional Dance Open – zazářila a svým skvě-
lým vystoupením si vybojovala 2. místo.
Už v září 2025 ji čeká další velká výzva – 
mistrovství světa v Chorvatsku, na které se 
pilně připravuje, aby předvedla to nejlepší, 
co v sobě má.
Kromě fitness se Lada čtvrtým rokem 

věnuje také akrobatickému rock’n’rollu 
v klubu KOLB DANCE, který jí přináší další 
pohybovou pestrost a  zábavu. V  posled-
ním roce se k  ní připojil i  její starší bratr 
Mikeš a společně tvoří soutěžní pár. 
Ladiny úspěchy jsou inspirací nejen pro její 
spolužáky, ale i pro celou školní komunitu. 
Jsme na ni velmi hrdí a přejeme jí mnoho 
dalších sportovních i osobních úspěchů. 

Matěj Půbal, ZŠ Ratibořická

Matěj Půbal, žák 5. B ZŠ Ratibořická, se již 
třetí rok účastní Astronomické olympiá-
dy. V letošním roce se umístil na 1. místě 
v krajském kole a na 4. místě v ústředním 
kole. Co o sobě napsal?
„Nejvíce mě baví přírodní vědy, převáž-
ně astronomie a  astrofyzika. Letos jsem 
se opět účastnil Astronomické olympiády, 
ale tentokrát jsem postoupil do ústředního 
kola, kde jsem se umístil na čtvrtém místě. 
Astronomie mě začala bavit v pěti letech, 
teď je mi skoro jedenáct. Asi nejvíce mě 
toho naučily dokumenty a knihy o vesmí-
ru od National Geographic. Také mě toho 
hodně naučila ta výše zmiňovaná Astro-
nomická olympiáda, ale to spíš v  oblasti 
matematiky. Třeba jsem se ve  třetí třídě 
musel naučit trojčlenku, desetinná čísla, 
číslo pí, mocniny a odmocniny, různé vzo-
rečky. Z  astronomie jsem se prostřednic-
tvím Astronomické olympiády například 
seznámil s  Hohmannovou přechodnou 
dráhou, energeticky nejvýhodnější drá-
hou mezi planetami. Ovšem abych takhle 
dobře dopadl v  ústředním kole, tak jsem 
pro to musel něco udělat. Vzhledem k po-
dobnosti ústředního a krajského kola bylo 
nejlogičtější možností si krajské kolo celé 
přepočítat ještě jednou, tentokrát jen 
s kalkulačkou, protože to je jediná povole-
ná elektronická pomůcka v ústředním kole.
Ale zpátky k  tomu, proč to dělám. Baví 
mě zkoumat a pozorovat vesmír, vymýšlet 
teorie, vyvracet je nebo o vesmíru jen tak 
filozofovat a  dívat se na  hvězdy, planety, 
mlhoviny. A také mi přijde prospěšné, vě-
dět něco o kosmu, ve kterém se nacházím.“

n

Děti, které inspirují
Naše výzva školám, aby nám pomohly objevit mimořádně nadané děti z Počernic, 
přinesla víc odpovědí, než jsme čekali. A to nás nesmírně těší. I v tomto vydání vám 
proto přinášíme tři příběhy dětí, které vynikají ve svých oborech a dokazují, že za 
talentem se vždy skrývá i píle, zápal a podpora okolí.
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Co je homesharing?

Homesharing je jednoduchá, ale hluboce 
účinná myšlenka: někdo z vás si například 
dvakrát do měsíce vezme dítě s autismem 
na výlet, na procházku, na odpoledne strá-
vené hrou. Tím dopřeje jeho rodičům tolik 
potřebný oddech, čas na péči o sourozen-
ce dítěte či si zajít na nákup nebo k lékaři 
a  dítěti zároveň dá příležitost zažít něco 
nového – jiný domov, jiného člověka, jiné 
tempo. Nemusíte být terapeut. Nemusíte 
mít speciální vzdělání. Stačí chuť darovat 
čas a otevřenost vůči jinému způsobu ko-
munikace. Dítě s  autismem a  mentálním 
postižením mnohdy nemluví – ale roz-

hodně cítí, vnímá a dokáže navázat vztah, 
jen s tím potřebuje od nás trochu pomoci. 
A právě vztah je to, co homesharing staví 
do centra všeho.

Jak to funguje?

Homesharing není žádný skok do nezná-
ma. Organizace Děti úplňku vás na  vše 

důkladně připraví. Nejdřív se přihlásíte 
na  informační večer, kde se dozvíte, co 
obnáší být hostitelem. Pokud se roz-
hodnete pokračovat, projdete přípra-
vou včetně školení, rozhovorů a podpo-
ry od  zkušených koordinátorů. Teprve 
pak přichází fáze „párování“. Hostitelé 
a  rodiny se propojují tak, aby si oprav-
du sedli – lidsky, prakticky i osobnostně. 
První společné chvíle probíhají pozvolna 
a s doprovodem. A když si dítě i hostitel 
„sednou“, vzniká nový bezpečný prostor 
pro oba.

Proč je to důležité?

Rodin dětí s  autismem přibývá. Pomoc 
od státu je omezená. Služby chybí, a v ně-
kterých regionech jsou prakticky nedo-
stupné. Homesharing je přirozená, lidská 
forma pomoci, která funguje tam, kde in-
stituce nestačí. Jedním z klíčových přínosů 
homesharingu je to, že nabízí vztah. Vztah 
a pozornost tady a teď. Pro rodiny pak po-
cit přijetí do společnosti, ze které jsou bo-
hužel často izolované. 

Je to malý krok pro hostitele – ale obrovská 
úleva pro rodinu. A jak říká jedna z hostite-
lek: „Myslela jsem si, že jdu pomáhat. Ale 
nakonec mi ten kluk změnil pohled na celý 
svět.“

Pohledem rodiče

„Díky homesharingu Robinek našel novou 
kamarádku, která s ním sdílí jeho radost – 
dlouhé procházky v  přírodě, jízdu vlakem 
a objevování nových míst.
Jelikož je neverbální, používáme kartičky 
a  fotografie. Kdykoli má mít homesharing 
s Markétou, ukážeme mu kartičku s její fot-
kou – a hned se mu rozzáří oči. Je vidět, jak 
moc se na ni těší. 
Pro nás jako rodiče je homesharing časem, 
který můžeme věnovat sami sobě (návště-
va lékaře, káva s  kamarádkou, přečíst si 
knížku) nebo Robinkovu sourozenci, který 

měl zrovna letos plno práce s  přípravou 
na přijímací zkoušky.
Markétu bereme jako součást rodiny. Těší 
nás, že podlehla Robinkovu optimismu 
a radosti z cestování. A za to děkujeme ho-
mesharingu.“

Lucie Mráčková,  
matka šestnáctiletého Robina  

s autismem a mentálním postižením

Jak se zapojit?

Chcete-li se stát hostitelem, začněte třeba 
účastí na nezávazném informačním veče-
ru. Ozvěte se koordinátorce Nele Čeňko-
vé na  telefonu 720 028 535 nebo e-mailu 
nela.cenkova@detiuplnku.cz.
Další informace najdete na  webu  
www.DarujteOdpoledne.cz. 
Darovat odpoledne zní jako nic. Ale když to 
uděláte pro dítě, které žije v jiném rytmu, 
a pro rodinu, která jede na doraz, stáváte 
se klíčovým člověkem.
Nemusíte mít superschopnosti. Stačí chuť 
být tu pro druhého, a  možná zjistíte, že 
nejvíc nakonec dostanete vy sami.

n

Malá pomoc, která 
mění velké životy
Péče o dítě s autismem a mentálním postižením není maraton, ale každodenní hor-
ská dráha. Zatímco ostatní rodiče mají chvilky klidu, čas na kávu nebo výlet s přáteli, 
rodiny dětí s těžkým autismem žijí v neustálém režimu péče – bez pauzy, bez „vy-
pnutí“. A právě tady přichází na scénu organizace Děti úplňku a s ní jeden výjimečně 
obyčejný nápad: homesharing.

Miki a hostitelka Zuzka

Robin a hostitelka Martina

Julinka a hostitelka Lucka

Julinka a Miki s adaptační průvodkyní  
homesharingu Děti úplňku Klárou  
Šrůtkovou
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Jak jste se o homesharingu poprvé do-
zvěděla a co vás přimělo zapojit se?
Poprvé jsem o  něm slyšela na  sociálních 
sítích asi v roce 2021. Tehdy jsem narazila 
na dokument Děti úplňku, který mě hlubo-
ce zasáhl a zároveň ve mně vyvolal spoustu 
otázek – jestli bych to vůbec zvládla, jestli 
jsem na to připravená. V té době jsem měla 
doma dospívající děti a rozhodla se počkat, 
až budou samostatnější. A to se skutečně 
stalo, zhruba o  dva roky později děti po-
vyrostly, některé již odešly žít samostatně 
a já jsem najednou měla víc volného času. 
Přišlo mi to jako ten správný moment, kdy 
se začít věnovat někomu dalšímu. Oslovila 
jsem organizaci Děti úplňku, absolvovala 
úvodní proškolení a  od  té doby pravidel-

ně, obvykle dvakrát 
do  měsíce, trávím čas 
se šestnáctiletým Ro-
binem.

Měla jste už předtím nějakou zkušenost 
s dětmi s autismem?
Teoreticky ano – jsem sociální pracov-
nice, takže nějaké informace jsem měla. 
Ale v praxi jsem s dětmi s autismem ni-
kdy nepracovala. Moje vlastní děti jsou 
víceméně zdravé, a  i když jsem o autis-
mu něco zaslechla, chyběla mi jakákoliv 
osobní zkušenost.

Jak vypadala příprava na roli hostitele?
Byla překvapivě důkladná. Trvala přes  

40 hodin rozdělených do  dvou víkendů 
a  tří večerních setkání. Bylo velmi pří-
jemné setkat se s dalšími lidmi, kteří sdí-
lejí chuť pomáhat. Každý z  nás byl jiný, 
ale spojovala nás touha věnovat čas ně-
komu, kdo to má v životě těžší. Lektorky 
nám předaly spoustu praktických infor-
mací – hlavně o tom, jak s dětmi s auti-
smem trávit čas a jak se přizpůsobit jejich 
individuálním potřebám. Bylo to nejen 
poučné, ale i lidsky obohacující.

Jak probíhalo seznamování s rodinou?
Seznamování proběhlo postupně. Nejpr-
ve jsem spolu s  pracovnicí z  organizace 
Děti úplňku navštívila Robina doma a se-
známila se s ním i jeho rodiči. Pak rodiče 
přijeli k nám domů, aby věděli, kam bude 
Robin docházet, a i on poznal náš domov. 
Následovaly tři schůzky venku, kde nás 
ještě doprovázel adaptační průvodce 
a učil mě v praxi, jak si poradit v nejrůz-
nějších situacích. Díky tomu jsem mohla 
získat jistotu a já pak věděla, že už můžu 
s Robinem vyrážet sama.  

Jak vypadá váš typický den s Robinem?
Vyzvedávám ho obvykle kolem 14.30 
a pak spolu někam vyrážíme. Robin rád 
cestuje, miluje vlaky a  metro, takže si 
často uděláme malý výlet, do  které-
ho zapojíme cestovní prostředek. Rád 
chodí do  přírody, tak si uděláme pro-
cházku, klidně 5–8 kilometrů. Cestou 
si dáme zmrzlinu nebo svačinu, kterou 

Děti úplňku: 
„Díky Robinovi  
se dívám na svět  
jinýma očima“
Hostitelka Markéta Švejdová se zapojila do homesharingu, aby 
pomohla rodině pečující o syna s autismem. Dvakrát do měsíce 
s ním vyráží na výlety, procházky nebo jen tak do přírody. Sama 
říká, že víc, než dává, dostává – nové zážitky, hlubší porozumění 
i radost z obyčejného času stráveného spolu. Přitom vše začalo 
nenápadně – zhlédnutím dokumentu a postupným rozhodnutím 
zkusit také pomoci. 

Markéta s Robinem si užívají společné chvíle při procház-
kách, výletech i tichu ve dvou

Díky Robinovi se dívám na svět jinýma očima
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si vezmeme s  sebou. Někdy ho odvezu 
zpět domů, jindy si ho rodiče vyzvednou 
u nás.
Každý hostitel to má ale jinak – znám 
třeba hostitelku, která si bere osmiletého 
chlapce, a ten miluje houpání. Tak spolu 
pokaždé během procházky zamíří na hři-
ště a dlouho se houpají. Je to velmi indi-
viduální, každé dítě má rádo něco jiného.

Jak dlouho vám trvalo získat si Robinovu 
důvěru? Cítíte, že se mu společně trávený 
čas líbí?
Robin nemluví, takže mi to neřekne slovy, 
ale cítím, že nám spolu je dobře. Stejně 
to vnímá i  jeho maminka. Ve dnech, kdy 
máme domluveno, že Robina vyzved-
nu ze školy, mu učitelé ve  škole ukazují 
kartičku s mojí fotkou, aby nebyl překva-
pený, když ho vyzvednu já. A  prý mou 
fotku Robin někdy hledá i  ve  dnech, co 
homesharing neprobíhá. Z  toho usuzu-
ju, že mu se mnou není špatně. Já sama 
s  ním trávím čas moc ráda. Díky němu 
jsem objevila spoustu nových míst v Pra-
ze a okolí. Tyto děti vás přinutí dívat se 
na  svět jinak – jiný způsob komunikace, 
jiný způsob vnímání. Člověk si pak často 
uvědomí, proč vlastně některé věci dělá 
tak, jak je dělá. Je to obohacující a smy-
sluplné. Teď jsme se pár týdnů nemohli 
potkat a opravdu mi to moc chybí.

Co vás na homesharingu nejvíce překva-
pilo – ať už pozitivně, nebo negativně?

Měla jsem štěstí, Ro-
bin je milý a pozitivní 
člověk. Někdy ho něco 
rozhodí a dává to na-
jevo hodně hlasitě, 
ale to k  tomu patří. 
Co mě ale překva-
pilo, jsou negativní 
reakce některých lidí 
– třeba v  hromadné 
dopravě. Když Robin 
začne být neklidný, 
snažím se situaci řešit 
v  klidu, vystoupíme, 
projdeme se a  jede-
me dál jiným spojem. 
Ale pro rodiče, kteří 
to zažívají každý den, 
to musí být nesmírně 
vyčerpávající.

Pro rodiče musí být 
velká úleva, když 
mají pár hodin jen pro 
sebe…
Určitě ano, i  když se 

o  tom příliš nebavíme. Rodiče vědí, že 
je to doba, se kterou můžou počítat pro 
sebe, a že se má v tu dobu Robin dobře. 
Každá rodina to má jinak, pro některé je 
to důležitá pomoc, jiné mají třeba i širší 
rodinu na pomoc či asistenci. Ale tako-
vých služeb je pořád zoufale málo, hlav-
ně mimo Prahu. Teď jsem četla článek 
o  tom, jak těžké je vůbec umístit dítě 
s  autismem do  speciální školy, což je 
pro rodiče opravdu velmi náročné a kaž- 
dá chvilka pomoci je pro ně opravdu  
zásadní.

Co byste vzkázala lidem, kteří o home-
sharingu uvažují, ale váhají?
Aby se toho nebáli a zkusili to. Příprava 
je důkladná a nikdo vás do ničeho netlačí 
– máte čas si ujasnit, jestli je to oprav-

du cesta pro vás. A když třeba v průběhu 
příprav zjistíte, že jste měli o homesha-
ringu jiné představy, je naprosto v pořád-
ku říct: „Děkuji, ale dám raději přednost 
něčemu jinému.“ Ale nezkusit to vůbec 
by byla velká škoda. Mně to dalo spoustu 
nového, naučila jsem se toho spoustu ne-
jen o druhých, ale i o sobě. Člověk se učí 
vnímat jinak, poznávat potřeby někoho, 
kdo nemluví slovy, ale přesto toho říká 
hodně. Je to dobrodružství a detektivka 
zároveň – a  především krásně strávený 
čas.

Lenka Bartáková n
redaktorka

Homesharing není o tom, být dokonalý. 
Není to o titulech ani o speciálních do-
vednostech. Je to o  tom, udělat si čas 
– třeba dvě odpoledne v měsíci – a vě-
novat ho někomu, kdo to potřebuje. Pro 
rodiny dětí s  autismem může taková 
pomoc znamenat víc než slova. A  pro 
hostitele? Nečekané obohacení, kte-
ré často promění i  jejich vlastní pohled 
na život.

Pokud vás příběh Markéty Švejdové za-
ujal, možná je právě teď ten správný čas 
udělat první krok. Zjistit si víc. A třeba to 
zkusit taky.

Každé dítě je jiné a každé si zaslouží pozornost

Homesharing jako cesta k porozumění  
i radosti z maličkostí
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Perlou na  řece Lužnici a centrem turis-
tické oblasti Toulava je město Bechyně. 
Město je úzce spjaté s  Klubem českých 
turistů.

Bechyně a Muzeum turistiky

Archiv Klubu českých turistů nashro-
máždil za  137 let existence klubu mno-
ho artefaktů, mnoho zajímavostí, kte-
ré stojí za  to uchovat pro budoucnost. 
A  mnoho z  nich je tak zajímavých, že 
si zaslouží vystavit a  ukázat veřejnosti. 
Klub českých turistů hledal místo, kde 
by bylo možné turistické poklady vysta-
vit, a v roce 2006 se mu podařilo získat 
do  pronájmu bývalou synagogu v  Be-
chyni. V následujícím roce KČT zakoupil 
sousední dům a  v  obou objektech po-
stupně zbudoval Muzeum turistiky.
Muzeum ukazuje turistické objekty, cha-
ty a rozhledny, které KČT obhospodařuje 
nebo k nim má vztah, hrady, které byly 
v  minulosti v  majetku nebo ve  správě 
klubu, ale také historii jednoho z  nej-
starších českých periodik. Časopis turis-
tů začal vydávat Klub českých turistů už 

v  roce 1889 a  časopis vychází pod ná-
zvem Turista dodnes.
V muzeu je možné vidět mnoho historic-
kých i současných turistických odznaků, 
brožurek, průvodců nebo map. Také ku-
riózní předměty, jako je třeba největší 
razítko se znakem KČT. Jen největší tu-
ristická značka, která byla například vy-
věšena na Petřínské rozhledně u příleži-
tosti 130. výročí založení klubu v muzeu 
chybí. Je totiž uložena v Praze na ústředí 
klubu, protože se počítá s jejím využitím 
na další turistické akce.

Bechyně a pěší turistika

Bechyní prochází významná turistická 
trasa nazvaná Stezka podél Lužnice, ale 
i  přímo z  města se dá vyrazit na  několik 
hezkých okruhů. Od náměstí hlavní Libu-
šinou ulicí směrem k nádraží a lázeňským 
areálem lze projít k mostu Duha a za ním 
doprava trasou s vyhlídkami, pojmenova-
nými po významných turistických předsta-
vitelích. První vyhlídka má jméno po prv-
ním předsedovi KČT Vojtovi Náprstkovi, 
následuje vyhlídka Vratislava Pasovského 

a  Jiřího Gutha-Jarkovského. Trasa pak 
klesá k Zářečskému mostu, kde je možné 
se vrátit na pravý břeh a projít k ústí říč-
ky Smutné, podél ní a pak nahoru k zám-
ku. Kdo si chce trasu prodloužit a  vidět 
ještě romantičtější říčku, než je Smutná, 
má možnost – necelé dva kilometry pod 
Bechyní se do Lužnice zleva vlévá Židova 
strouha. Podél ní je možné projít po žluté 
značce a vrátit se po modré. U ústí Židovy 
strouhy funguje sezonní přívoz. Další most 
přes Lužnici je až v  Kolodějích, kdo chce 
řeku překonat až tam, ať raději počítá se 
dvěma hodinami cesty navíc.

Vzhůru za dobrodružstvím! 
Letní tipy na výlety podél Lužnice
Léto volá po  dobrodružství – a  co může být lepšího než vyrazit na  výlet malebnou 
krajinou, kde se snoubí příroda, historie i turistická tradice? Ve spolupráci s Klubem 
českých turistů jsme pro vás připravili tři ověřené tipy, kam se vydat během prázdnin. 
Obujte pohorky na certifikovanou Stezku údolím Lužnice, nasedněte na kánoi a spluj-
te řeku z Tábora do Bechyně nebo se jen tak toulejte městem, které je srdcem české 
turistiky a domovem Muzea turistiky. Výlety, které potěší tělo i duši, na vás čekají!

Náměstí v Bechyni Muzeum turistiky Hrad Bechyně

Expozice Muzea turistiky
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Bechyně a František Křižík

Nad městem se nad Lužnicí klene známý 
most Duha se smíšeným provozem, silnič-
ním i železničním. Vede po něm železniční 
trať z Tábora, kterou navrhl František Kři-
žík jako první elektrifikovanou ve  střed-
ní Evropě. Původně ale trať nevedla až 
do města, končila na levém břehu a Luž-
nici překonala až v roce 1929, kdy byl most 
Duha zprovozněn.
Proč zmiňujeme Františka Křižíka v  turi-
stickém článku? Na  počátku dvacátého 

století, za předsednictví Vratislava Pasov-
ského a později Jiřího Gutha-Jarkovského, 
bylo členy Klubu českých turistů mnoho 
významných osobností umění, vědy, prů-
myslu i společenského života. Tak se mezi 
členy KČT ve  společnosti geografa a  di-
plomata Jiřího Daneše, archeologa Karla 
Absolona, spisovatele Karla Klostermanna 
nebo chemika Bohuslava Braunera ocitl 
i vynálezce, průmyslník a poslanec Franti-
šek Křižík.

Foto a text Petr Teringl n
Klub českých turistů

Historické turistické značení Největší turistické razítko

Turistické značení podle současných pravidel

Turistické značení podle současných pravidel

Osvěžující 
malinovo-mátová 
limonáda
Ingredience (na cca 1 litr):

• 250 g čerstvých nebo mražených 
malin

• šťáva ze 2 citronů
• 1 lžička medu nebo javorového 

sirupu (dle chuti)
• hrst čerstvé máty
• led
• perlivá voda (nebo klidně neperli-

vá)
Postup:
Maliny rozmixujte s citronovou šťávou 
a medem. Přes jemné sítko přeceďte do 
džbánu, aby nezůstala semínka. Přidej-
te lístky máty a naplňte džbán ledem. 
Dolijte perlivou vodou a promíchejte. 
Podávejte s plátkem citronu nebo ně-
kolika malinami navrch.

Jogurtový pohár 
s ovocem 
a granolou
Ingredience (na 2 porce):

• 300 g bílého řeckého jogurtu
• 1 lžička vanilkového extraktu (voli-

telné)
• 1 hrnek směsi čerstvého ovoce 

(např. jahody, borůvky, meruňky, 
maliny)

• 4 lžíce granoly
• kapka medu nebo agávového 

sirupu na dochucení
Postup:
Jogurt smíchejte s vanilkou a případně 
lehce oslaďte. Do skleniček dejte vrstvu: 
jogurt–ovoce–granola–opět jogurt–ovo-
ce. Navrch posypte ještě trochou granoly 
a pokapejte medem. Můžete ozdobit líst-
kem máty nebo hoblinkami kokosu.

(red) n
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Pohled na Bechyni

Plavba se obvykle začíná pod jezem Při-
bík, kde je Lužnice nejblíže centru Tá-
bora. Lodě lze i s dopravou zajistit v ně-
které z vodáckých půjčoven, jež na řece 
působí. Vodáci, kteří splouvají celou 
Lužnici, obvykle kempují kousek pod 
Táborem, nejčastěji na  Harrachovce. 
Na  Harrachovku ale neradi zajíždějí ři-
diči půjčoven, cesta tam je úzká a kom-
plikovaná.
Mezi Táborem a Harrachovkou jsou čty-
ři jezy, které plavbu zdrží. Zvláště dru-
hý z  nich, jez Veselý, může být nebez-
pečný, vždy je nutné si jezy prohlídnout 
a  způsob překonání zvolit podle svých 
schopností. Není ostudou jez přenést, 

je to důkazem vodákovy zodpovědnosti 
a důrazu na bezpečnost.
Dva kilometry pod Harrachovkou je Kvě-
chův mlýn s jezem, který prověří vodác-
ké dovednosti. Při nesprávném najetí 
hází doleva na  skálu nebo naopak do-
prava do kamenného pole. Méně zkuše-
ným je doporučeno ho přenést po levém 
břehu. Po dalších dvou kilometrech ná-
sleduje Matoušovský mlýn, za  dobrého 
vodního stavu sjízdný, jinak se musí pře-
nášet, následuje několik příjemných pe-
řejí a pak po levé straně zřícenina hradu 
Příběnice. U něho bývá otevřený kiosek, 
takže zastávka je více než vhodná pro 
každého. Dva kilometry pod Příběnicemi 

je další jez a  pod ním, na  levém břehu, 
je Lužničanka, kde jsou tři tábořiště pod 
sebou. Tady většina vodáků končí plavbu 
a tráví noc.
Jez pod Lužničankou, Suchomel, bývá 
sjízdný sportovní propustí, po  dvou ki-
lometrech následuje jez pod Stádleckým 
mostem, který je sjízdný jen za vhodné-
ho vodního stavu. Obdobně je na  tom 
další jez U Papírny i jez v Dobronicích.
Dobronice jsou vhodným místem k  za-
stávce, do  cíle zbývá osm kilometrů 
plavby, ale peřejnatých úseků směrem 
k Bechyni ubývá a  řeka se stává línější. 
Zato žádný jez už cestou plavbu nezdr-
žuje, další jez je až v Bechyni a plavba se 
obvykle končí nad ním.
Dvoudenní vodácké putování z  Tábo-
ra do  Bechyně patří mezi nejhezčí, co 
mohou české řeky nabídnout. Bohužel 
v posledních letech bývá v Lužnici, a ne-
jen v ní, málo vody. České řeky vysychají 
a před každým vodáckým výletem je po-
třeba zjistit si aktuální vodní stav. Když 
ale vodní stav vyjde a počasí se vydaří, je 
o příjemný zážitek postaráno.

Foto a text Petr Teringl n
Klub českých turistů

Na lodi z Tábora  
do Bechyně
Řeka Lužnice patří mezi vodácky nejnavštěvovanější. Horní, meandrovitý úsek je ro-
mantický, střední část je zase obklopena mnoha zajímavými místy a část pod Táborem 
má nejprudší proud. Úsek je vhodný i pro vodáky s méně zkušenostmi, je nutná znalost 
sebezáchrany a bezpečnosti na vodě.

Lužnice u Kvěchova mlýna

Splouvání jezu
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Stezka začíná v Plané nad Lužnicí a končí 
v  Týně nad Vltavou, pod ústím Lužnice 
do Vltavy. Celkem má 55 kilometrů a  je 
rozdělena do  čtyř etap. Etapy jsou po-
měrně krátké, aby bylo možné si kromě 
chůze užít i  prohlídky zajímavých míst 
po trase. A zajímavostí je v okolí Lužnice 
opravdu hodně.
První, třináctikilometrová etapa vede 
z Plané nad Lužnicí do Tábora. Po trase 
je možné navštívit Benešovu vilu v Sezi-
mově Ústí, rozhlednu Hýlačka a nedale-
kou zoologickou zahradu, a hlavně histo-
rické město Tábor.
Druhá etapa vede po Příběnické stezce, 
vybudované již v roce 1899 významným 
členem Klubu českých turistů hrabětem 
Harrachem. Vede od  Tábora k  původní 
výletní restauraci, která nesla Harracho-
vo jméno. Dnes je Harrachovka na  pra-
vém břehu, zatímco trasa pokračuje 
po levém břehu podél skal, po dřevěných 
lávkách a skalním tunelem. Přivede turis-
ty k hradu Příběnice a končí u osady Luž-
ničanka, kde je kemp, několik rekreačních 
objektů i  několik možností pro občerst-
vení hladových a žíznivých turistů.
Pod Lužničankou, už v rámci třetí etapy, 
uvidí turisté Stádlecký řetězový most, 
který v roce 2025 slaví padesát let. Při-

tom je na  první 
pohled vidět, že 
konstrukce mostu 
je mnohem star-
ší, je z  roku 1848. 
Tehdy ovšem stál 
úplně jinde, až 
do roku 1960 spo-
joval břehy Vltavy 
u  Podolska. S  na-
pouštěním Orlic-
ké přehrady byl 
snesen, rozebrán 
a  kámen po  ka-
meni, jeden článek 
řetězu po druhém, 
postaven na  sou-
časném místě. 
Trasa pak vede k  Dobronicím a  končí 
v Bechyni, ve městě, které je srdcem tu-
ristické oblasti Toulava.
Čtvrtá etapa vede přes most Duha, který 
je zvláštní tím, že je na  něm několikrát 
denně vždy na  pár minut přerušen sil-
niční provoz, aby mohl projet vlak. Most 
je totiž smíšený, silniční i  železniční. 
Trasa pak vede přes vyhlídky na město, 
k  ústí romantické Židovy strouhy a  po-
tom ke  Kolodějům. Také poslední ki-
lometry Stezky podél Lužnice nabízejí 

výhledy na řeku, na její soutok s Vltavou 
i na okolní krajinu. Trasa končí v Týně nad 
Vltavou.
Stezka údolím Lužnice Toulavou je první 
turistickou trasou v Česku, která získala 
certifikaci ERA, bylo to v roce 2019 a tra-
sa byla devatenáctou takto certifikova-
nou v  Evropě. Certifikované trasy musí 
splňovat mnoho přísných podmínek. 
Musí vést zajímavou přírodou po  tra-
sách oddělených od  silniční dopravy, 
po přírodních površích, ale přitom musí 
turistům ukazovat zajímavá místa, nejen 
přírodní, ale i kulturní. Na startu a v cíli 
jednotlivých etap musí být dostupné 
ubytování turistického typu, po  trase 
musí být možnost občerstvení. A  v  ne-
poslední řadě musí být trasa dokonale 
značená. Tuto podmínku splňuje nejen 
certifikovaný úsek Stezky podél Lužni-
ce, ale celá stezka, která vede do  Týna 
nad Vltavou až od  Chlumu u  Třeboně, 
nedaleko od  místa, kde Lužnice přitéká 
na české území. V době, kdy byly budo-
vány její první úseky, na přelomu deva-
tenáctého a dvacátého století, už deset 
let existovalo jednotné značení českých 
turistických tras. Podle jednotného sys-
tému značí Klub českých turistů trasy 
dodnes, značení právem patří mezi nej-
lepší na světě.

Foto a text Petr Teringl n
Klub českých turistů

Stezka údolím Lužnice 
Klub českých turistů je členem Evrop-
ské turistické asociace ERA, která se 
mimo jiné stará o certifikaci evrop-
ských turistických tras. První trasa, 
certifikovaná jako „LEADING QUALITY 
TRAILS BEST OF EUROPE“ v Česku je 
Stezka údolím Lužnice Toulavou.

Rozhledna Hýlačka

Říčka Smutná

Stezka u Příběnic
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I v roce 1994, přes přetrvávající hrozivou 
finanční situaci, měla jednota 849 členů 
ve  dvanácti sportovních oddílech. Přetr-
vávala neshoda s vedením České obce so-
kolské, zvláště s vedením župy Barákovy. 
V  roce 1997 vyvrcholily tyto spory, a  to 
především v  otázkách vlastnictví majet-
ku. Valná hromada TJ dne 10. března 1997 
přijala usnesení o  ukončení činnosti TJ 
v rámci České obce sokolské. Hospodaře-
ní jednoty za rok 1997 skončilo schodkem 
ve výši 488 000 korun. Do dvanáctičlen-
ného výboru byl kooptován zástupce odd. 
basketbalu Jindřich Jukl. Ve  svátečním 
dnu 28. října 1998 došlo vlivem silného 
větru k totální havárii střechy tělocvičny. 
K  její opravě poskytlo hlavní město pří-
spěvek ve výši 363 000 korun.  

Rok 1999 byl poznamenán řešením otázek 
přechodu majetku občanských sdružení 
z  tzv. trvalého užívání do  vlastnictví. Náš 
stav aktiv se navýšil na 20 milionů korun. 
Výbor TJ také rozhodl o demolici objektu 
staré tělocvičny v areálu Chvalkovická. Vý-
znamným rokem v historii TJ byl rok 2005 – 
rok 100 let existence naší TJ v Horních Po-
černicích. Na podzim se konaly velké oslavy 
tohoto výročí. V  roce 2007 si TJ zařadila 
do plánu činnosti řešení náhrady za zbou-
ranou starou tělocvičnu v  areálu ve  Své-
pravicích. Návrh na  zřízení dvou beach- 
volejbalových kurtů na místě zbourané tě-
locvičny předložil člen výboru Fr. Kabát.

V  roce 2007 (leden) došlo k  další havárii 
střechy tělocvičny. Generální oprava byla 
provedena bez ztráty – s příspěvky orga-

TJ SOKOL 
Horní Počernice 
1905–2025 

120 LET HISTORIE A SOUČASNOSTI
(polistopadový vývoj)
Od 90. let došlo v TJ k postupnému utlumení hospodářské činnosti. Zaměstnanci se 
rozprchli za novými možnostmi podnikání a jednota se stala více závislou na dotacích 
a později i na grantech a sponzorech. Na valné hromadě TJ byl starostou jednoty zvolen 
Ivan Liška, který byl současně starostou Horních Počernic. Poděkování za dlouhole-
tou činnost ve funkci předsedy TJ bylo vysloveno Stanislavu Markovi. Hned počátkem  
90. let jsme obnovili svoje členství v České obci sokolské. Hlavním úkolem TJ počátkem 
90. let byla plynofikace tělocvičny a přestavba stánku v Ratibořické ulici na sběrnu 
Sazky a prodejnu PNS. Od roku 1990 má jednota schváleny stanovy, má své IČO a je 
centrálně zaregistrována.

nizací a s pojistným plněním. Do roku 2008 
vstupuje TJ se 620 členy v osmi oddílech. 
V závěru roku 2008 bylo předáno rekon-
struované venkovní hřiště s  umělou plo-
chou – práce firmy MONDO za 950 000 Kč. 
V roce 2009 se otevřely úvahy nad dalšími 
investicemi v našich sportovních areálech. 
Největším záběrem by měla být výstav-
ba gymnastické tělocvičny. Naopak v  le-
tech 2011–2019 se výrazně snížila finanč-
ní pomoc od  naší městské části. Poslední 
léta existence TJ Sokol Horní Počernice 
jsou ve  znamení stabilizované sportov-
ní činnosti, počet členů k  31. 12. 2018 je 
877, z toho je přes pět set dětí a mládeže. 
V  roce 2012 byl obnoven oddíl atletiky. 
Ekonomická situace TJ na přelomu století 
byla stále složitější, v roce 2010 navíc došlo 
k mimořádné události v našem tenisovém 
areálu, kdy po  manipulaci s  inženýrskými 
sítěmi v přilehlé ulici došlo k výbuchu ply-

nu a následnému požáru klubovny v areálu 
včetně poškození nejbližších tenisových 
kurtů. V tomto roce i v následujících dvou 
letech si TJ sáhla doslova na dno. Nakonec 
se přece jen podařilo shromáždit rozhodu-
jící finanční prostředky, a  to jak z  dotace 
MŠMT, nadace ČEZ, grantů hl. m. Prahy, 
náhrady škody z pojistné události, veřejné 
sbírky, tak i  z  vlastních příspěvků a  darů. 
Rekonstrukce celého areálu včetně vý-
stavby nového objektu klubovny, sociál- 
ního zařízení a  šaten a  rozšíření a  rekon-
strukce čtyř tenisových kurtů na pět pro-
běhla od  listopadu 2011 do  dubna 2012 
s  celkovým nákladem bezmála 7 milionů 
Kč. Od května 2012 je celý tenisový areál 
opět ve  stabilním provozu. Od  roku 2014 
funguje Tělovýchovná jednota Sokol Horní 
Počernice jako spolek zapsaný v  rejstříku 
Městského soudu v Praze. Složitá jednání 
představitelů TJ s  vedením městské části 
pokračovala i v roce 2014 a 2015.     

Rok 2015 byl opět ve  znamení vypja-
tých jednání s městskou částí o podpoře 
činnosti TJ. Do  vzájemných jednání při-
byla ještě složitá kauza objektu sběrny 
Sazky v Ratibořické ulici. TJ v této době 
také absolvovala rekonstrukci kotelny 
s  pomocí grantu hlavního města Prahy 
ve výši 500 000 Kč. 

Valná hromada TJ konaná dne 12. května 
2016 konstatovala stav členské základny 
TJ – 778 členů v 10 sportovních oddílech. 
Výbor i  valná hromada projednávaly mj. 
stav soudního sporu ve věci objektu býva-
lé sběrny Sazky v Ratibořické ulici. V kauze 

TJ Sokol – cvičení všech složek, Chvaly, 30. léta 20. století

TĚLOVÝCHOVNÁ JEDNOTA 
SOKOL HORNÍ POČERNICE

120 let (1905–2025)
Oslavy ve dnech 11.–13. září 2025



„Sazka“ Policie ČR odložila trestní věc Iva-
na Lišky. Následná Valná hromada TJ 21. 6. 
2016 přijala rezignaci dosavadního a dlou-
holetého předsedy TJ Ivana Lišky a zvolila 
novým předsedou TJ Ing. Jindřicha Jukla. 
V  závěru roku byly podány žádosti o  re-
gistraci pobočných spolků Tenisový klub 
SHP a Basketbal SHP u Městského soudu. 
V roce 2017 se výbor TJ zabýval i možnost-
mi výstavby specializované gymnastické 
tělocvičny v našem areálu TJ v Chvalkovic-
ké ulici. Valná hromada TJ také vyslechla 
zprávy z našich sportovních oddílů, z nichž 
velmi pozitivní je vývoj u volejbalu děvčat 
pod vedením trenérky Lucie Hanzalové. TJ 
v roce 2017 hospodařila s celkovými příjmy 
ve výši 7 411 683 Kč a výdaji 7 217 310 Kč, 
tedy výsledným přebytkem 194 372 Kč.

Administrativní zátěží pro současné vede-
ní naší TJ je již pět let trvající spor s měst-
skou částí Praha 20, vedený dokonce civilní 
žalobou u Obvodního soudu pro Prahu 9.  
Funkcionářům TJ se nepodařilo ani všemi 
nalezenými dokumenty přesvědčit počer-
nické radní o  tom, že z nájmu domnělé-
ho majetku městské části se TJ nikterak 
neobohatila, naopak veškeré získané fi-
nanční prostředky programově vkládala 
do podpory sportu a péče o děti a mládež 
v  TJ. Programem následujících výboro-
vých jednání i  za  účasti místostarosty J. 
Benedy bylo i hledání cest a způsobů, jak 
formovat a uzavřít vzájemnou spolupráci 
jednoty s obecní samosprávou. Závěr roku 
2018 přinesl výsledek komunálních voleb 
v Horních Počernicích. Zvítězilo hnutí HOP 
a starostkou se stala Alena Štrobová. Vý-
bor TJ vyslovil naději, že s  novým vede-
ním radnice bude snáze dosaženo dohody 
o smíru ve věci bezdůvodného obohacení 
TJ s objektem Sazky.   

Do  roku 2019 vstoupila TJ v  naději, že 
konečně skončí letitý a  nesmyslný spor 
s  městskou částí Praha 20. Přes trva-
le nepříznivý finanční stav pokračovala 
rekonstrukce šaten v  objektu tělocvič-
ny. Valná hromada TJ schválila výsle-
dek hospodaření TJ za  rok 2018 ve  výši 
5 159 741 Kč příjmů a 4 972 531 Kč výda-
jů, tedy s dosaženým ziskem 197 000 Kč. 
Znamenitou sportovní a  společenskou 
akcí v  režii oddílu basketbalu byl vzpo-
mínkový večer na památné finále PMEZ 
v Athénách v roce 1968 s účastí reprezen-
tanta Jiřího Ammera, dnes našeho občana 
a funkcionáře oddílu basketbalu TJ.  

Rok 2020 byl od  začátku března nega-
tivně ovlivněn covidovou epidemií, která 
poznamenala veškerý život společnosti 

včetně sportu. Sportovní činnost po-
kračovala i  v  omezených podmínkách. 
Výborem byl schválen bod – přípra-
va na  výměnu osvětlení v  tělocvičně, 
s  předpokladem realizace v  roce 2021. 
Devadesát let života oslavila dlouholetá 
sportovkyně a trenérka SG paní Věra Ro-
sendorfová. Rok 2021 byl kromě obecně 
platných opatření proti covidu pozna-
menán i  úmrtím našich členů – místo-
předsedy Jaroslava Měšťana a Věry Ro-
sendorfové. Konec roku 2021 byl v  naší 
TJ ve  znamení naprosté bezdlužnosti 
po několika letech složitého hospodaření.  

Stav členské základny TJ na začátku roku 
2022 byl celkem 893 členů, bez poboč-
ných spolků má TJ 642 členů. Postupně se 
uvolňovala epidemická opatření, sportov-
ní činnost našich oddílů se vracela do sta-
rých kolejí. Výbor TJ projednal i možnosti 
naší TJ, kterak pomoci ukrajinským obča-
nům, kteří opustili svoji zem po ruské in-
vazi v únoru 2022. Na rekonstrukci osvět-
lení tělocvičny i venkovního hřiště přispěl 
Magistrát HMP v  grantovém programu 
na  rok 2022 částkou 470  000 Kč s  pod-
mínkou dvacetiprocentní účasti TJ.

Lednová schůze výboru TJ projednala 
mj. úspěšný průběh letošního novoroč-
ního běhu s účastí 106 závodníků a vy-
datnou organizační a technickou pomocí 
od  firmy CSG. VH vzala na  vědomí stav 
členské základny TJ s  827 členy, z  toho 
559 dětí a mládeže a 268 dospělých. Dále 
schválila výsledek hospodaření v  roce 
2022 ve výši příjmů 6 491 486 Kč a výda-
jů ve výši 6 459 805 Kč, tedy výsledným 
přebytkem ve výši 31 680 Kč. Stav aktiv 
včetně nemovitého majetku ke  konci 
roku 2022 přesahuje hodnotu dvaceti mi-

lionů korun. Valná hromada také schváli-
la udělení čestného členství jubilantům 
a  dlouholetým členům Ing. Jaromíru 
Podroužkovi a  Věře Dolečkové. Památ-
ku zemřelého Ing. Jaromíra Podroužka 
v  den jeho 93. narozenin uctil výbor TJ. 
Rok 2023 byl zakončen slavnostní schůzí 
v klubovně tenisového areálu TJ.

První schůze výboru TJ v  roce 2024 se 
konala 9. ledna. Informativně byly projed-
nány tyto záležitosti: stav členské základ-
ny TJ k  31. 12. 2023 – 654 členů, 60 tre- 
nérů. Do konce roku bude provedena re-
konstrukce poslední šatny č. 4. V teniso-
vém areálu bude letos s  pomocí grantu 
HMP realizován závlahový systém kro-
pení tenisových kurtů. Koncem srpna se 
konala další schůze výboru TJ. Projednala 
rozvrh cvičebních hodin v našich sporto-
vištích včetně nově otevřené tělocvičny 
v  Jívanské ulici. Oddíl horolezců oslavil 
letos 40. výročí své existence slavnostní 
schůzí téměř všech členů v naší klubovně. 

První schůze roku 2025 – roku 120. jubi-
lea TJ – se konala 21. 1. Vzala na vědomí 
uspokojivý stav finanční situace TJ i vět-
šiny sportovních oddílů. Dále s  uspoko-
jením přijala informaci o spotřebě plynu 
v  tělocvičně v  posledních sedmi letech. 
Úspora je značná, min. v  desítkách tisíc 
korun. Zpráva o  činnosti a  členské zá-
kladně vzata na  vědomí, hospodaření 
za  rok 2024 schváleno. Schváleno též 
ustavení nového pobočného spolku „at-
letika“. Představen rovněž program oslav 
výročí 120 let TJ Sokol v Horních Počer-
nicích, podrobně rozpracovaný na násle-
dující výborové schůzi v květnu. 

Ivan Liška n

Kroužek mládenců, TJ Sokol, 20. léta 20. století
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Maturity i praxe jsou za námi

Konec školního roku se nezadržitelně blíží 
a v životě naší školy jej signalizují především 
maturitní zkoušky a také povinné praxe.
Každoročně u  nás maturuje přes dvě 
stě studentů, a to v drtivé většině velmi 
úspěšně. Nejlépe je to vidět při předá-
vání maturitních vysvědčení na  nádvoří 
Chvalského zámku. Ti, kteří odmaturovali 
s  vyznamenáním, přebírají svá vysvěd-
čení v červených deskách. Letos jich byla 
víc než polovina. Všem úspěšným absol-
ventům blahopřejeme a  přejeme úspě-
chy v další životní etapě.
Maturanti nás opustili, ale škola se opět 
zalidnila druháky a třeťáky, kteří se vrá-
tili po  povinných praxích. Měsíční praxi 
mají za  sebou třeťáci. Padesát z  nich ji 
absolvovalo v rámci programu Erasmus+ 
v  zahraničí na  různých pozicích. Letos 
poprvé jsme měli své studenty i  v  kan-
celářích europoslanců Jaroslava Bžocha 
a Tomáše Zdechovského. Kromě Bruselu 
jste se s našimi praktikanty mohli potkat 
i v Německu, Španělsku, ve Francii nebo 
na Maltě. I ti, kteří absolvovali svou pra-
xi v  tuzemsku, zaujali zajímavé pozice 
na  ministerstvech, městských úřadech, 
u soudů, v advokátních kancelářích, v re-

klamních agenturách či v médiích. Všem 
rozšířila praxe jejich obzory a  zároveň 
získali nové znalosti i dovednosti.

Partnerství je pro nás důležité

Hned dvě návštěvy z partnerských škol 
jsme u  nás přivítali začátkem června. 
Nejprve to byla čtveřice žáků v  dopro-
vodu paní učitelky z  Bratislavy, krátce 
po  nich přijeli zástupci Europa Berufs- 
schule z německého Weidenu. S oběma 
delegacemi jsme probrali naši dosavad-
ní spolupráci a  diskutovali o  budoucích 
projektech. Paní ředitelce Martině Auer-
-Bertelshoferové jsme zároveň poděko-
vali za organizaci praxí našich studentů 
ve Weidenu.

Střípky z mimoškolních aktivit

Žáci prvních a druhých ročníků se 23. květ-
na zúčastnili Národního rozvojového dne, 
který pořádalo Ministerstvo zahraničních 
věcí ČR v zahradě Černínského paláce. Pří-
tomní měli možnost hovořit s  ministrem 
ZV Janem Lipavským, setkali se s euroko-
misařem za ČR Jozefem Síkelou a zapojili 
se do připravených aktivit.
Začátkem června se pak s exkurzemi roz-

trhl pytel. Naši žáci navštívili v rámci výuky 
např. Český statistický úřad, Armádní nebo 
Pedagogické muzeum, ale také Americké 
centrum, naši gymnazisté vyjeli na čtyři dny 
na Šumavu. Všechny tyto a další akce při-
spívají k rozšiřování poznatků z vyučovacích 
hodin a žáci je hodnotí velmi pozitivně.

Petra Bergmannová n
učitelka ŠKOLY EU PRAHA
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Předávání maturitních  
vysvědčení 

Slavnostní rozloučení s letošními ab-
solventy gymnázia se konalo ve středu  
28. května 2025, letos poprvé v prosto-
rách Chvalské stodoly. Svá maturitní vy-
svědčení si převzalo celkem 55 maturan-
tů, z nichž 28 prospělo s vyznamenáním. 
Všem gratulujeme a přejeme mnoho dal-
ších – nejen studijních – úspěchů!

vedení školy n

Vládkyně Prahy
Družstvo žákyň ve složení Kamila Bláhová, Barbora 
Hanzalová, Klára Hanzalová, Anna Kozlovskij, Anna-
bela Matějíčková, Nikola Novotná, Sára Prchlíková, 
Adéla Voldřichová ovládlo celopražské finále turnaje 
Poháru pražských škol ve volejbale. Samotný turnaj 
se uskutečnil za náročných klimatických podmínek, 
kdy musel být v průběhu kvůli dešti nejprve po ode-
hrání dvou kol ve skupinách přerušen, a následně se 
dohrával o  týden později, kdy naopak teploty ata-
kovaly tropickou třicítku. S  obojím se ovšem naše 
hráčky vypořádaly skvěle a  turnajem prošly bez 
prohry. Velkou vnitřní sílu tým ukázal ve vyřazova-
cích bojích, kdy opakovaně dokázal smazávat vý-
razné vedení soupeřek a vybojovat rozhodující set 
v nervy drásajících koncovkách či v tie-breaku. 
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Ve čtvrtek 5. června proběhlo v ZŠ Bártlova 
od 14 hodin Jarní setkání, na které se těšili 
žáci, rodiče a pedagogové celý rok. Připra-
veny byly stánky s bohatou nabídkou vý-
robků od dětí a s domácím občerstvením, 
výstava dětských obrázků na  téma „Ško-
la“, dílničky pro děti a malování na obličej. 
I přes nepřízeň počasí dorazilo hodně ná-
vštěvníků a setkání proběhlo v přátelském 
a klidném duchu.

Lucie Borová n
vychovatelka 

Jarní setkání v Bártlovce

Na  konci května se skupina žáků devá-
tých tříd ze ZŠ Ratibořická vydala na po-
znávací zájezd do Londýna a  jeho okolí. 
Cestu zahájili přeplutím kanálu La Man-
che, kde si užili nejen mořskou atmosfé-
ru, ale také tradiční britskou snídani i ve-
čeři. Po příjezdu do Londýna následoval 
bohatý program. 
Během několika dní měli možnost vidět 
ta nejznámější místa britské metropole 
a  jejího nejbližšího okolí. Prošli se kolem 
majestátního Buckingham Palace, obdi-
vovali výhled z London Eye a samozřejmě 
nechyběl ani Big Ben, Tower of London 
a slavný Tower Bridge nebo muzeum vos-
kových figurín. Za zmínku stojí i návštěva 
krásných historických měst Oxford a Win-
chester. Během výletu na  Stonehenge 
zažili na  vlastní kůži, jak vypadá typické 
britské počasí, tedy vítr a vytrvalý déšť. 
Velkým lákadlem pro žáky bylo i  filmo-
vé studio Warner Bros., kde se podívali 
do kulis filmového světa Harryho Potte-
ra, procházeli se po  slavné Příčné ulici 
a obdivovali bradavickou jídelnu. Nechy-

běla ani interaktivní zábava s  možností 
vyzkoušet si filmové triky nebo se občer-
stvit máslovým ležákem. 
Výlet byl nejen zábavným dobrodruž-

stvím, ale i  cennou životní zkušeností, 
která žákům přiblížila britskou historii 
a  kulturu, zlepšila jejich jazykové do-
vednosti a  přinesla mnoho krásných 
vzpomínek. Díky ubytování v  hostitel-
ských rodinách měli žáci možnost poznat 
i místní zvyky a ochutnat tradiční britské 
pokrmy.

Mgr. Dana Svatošová n

Žáci ZŠ Ratibořická objevovali  
krásy Londýna a britskou kulturu 
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Londýn a Brighton 

Bylo to intenzivní a  krásné – poprvé jsme 
letěli s 9. ročníky do Londýna. Dost jsme se 
nasmáli, ale i zmokli, stihli se opálit, vykou-
pat v moři, navštívit Chelsea, Windsor, Tower, 
Big Ben, Westminster, plout lodí po  Temži, 
jíst na pláži fish and chips, povídat si po no-
cích na hotelu, snídat každé ráno čerstvé lí-
vance, projet se doubledeckerem, ztratit se 
v londýnském metru… Hezké to bylo.

Michaela Špánková, učitelka n

Z Londýna a akademie k medailím 
Školní akademie

Ve  středu 4. 6. 2025 se ve  velké tělo-
cvičně FZŠ Chodovická konal další ročník 
školní akademie. Dopoledne vystoupili 
naši šikovní žáci před svými spolužáky 
a učiteli, odpoledne pak před rodiči, ka-
marády a  rodinnými příslušníky. Celým 
programem diváky provázeli Viktor a Ar-
temiy z 5. A a Ella s Natálkou z 9. B. Dob-
rovolníci z řad páťáků a deváťáků se také 
postarali o přípravu a výzdobu tělocvičny 
(krásnými výkresy a referáty žáků) a po-
máhali i  s organizací jednotlivých před-
stavení. 
O pestrou zábavu se pak postarali žáci jak 
z 1., tak i z 2. stupně. Potlesk si účastníci 
zasloužili svými jedinečnými vystoupení-
mi, ať už se jednalo o  sestavu aerobiku, 
či akrobacie, divadlo (v češtině i angličti-
ně), fyzikální a chemické pokusy, recitaci 
básní, o hru na klavír, parkour, zpěv, spor-
tovní vystoupení, či různé druhy tance. 
Celá akce se moc povedla a my děkujeme 
všem, kteří se na ní podíleli, a divákům, že 
dětem přišli zatleskat.

Zuzana Jakoubková, učitelka n

Sportovní report 

Květen přinesl našim sportovcům řadu 
skvělých výkonů i  cenných medailí. 21. 5. 
se konalo okresní kolo dopravní soutěže 
na Chvalech, kde jak mladší, tak starší žáci 
vybojovali 1. místo. O dva dny dříve jsme se 
zúčastnili 3. ročníku turnaje Energy Street 
Football na  Letné. Po  skvělých výkonech 
ve skupině i vyřazovací části jsme postou-
pili až do finále, kde jsme nakonec obsadili 
vynikající 2. místo. Téhož týdne jsme zazna-
menali další úspěch – bronzovou medaili 
z beachvolejbalového turnaje po statečném 
a bojovném výkonu. Na krajském kole Pohá-
ru rozhlasu v atletice 22. 5. se starší děvča-
ta umístila na  5. místě a  mladší žáci na  4. 
místě. Tentýž den jsme se již potřetí zapojili 
do Přeboru škol v orientačním běhu, který se 
letos konal na Kamýku. Mladší žáci překva-
pivě vybojovali 3. místo v soutěži družstev, 
starší skončili šestí. V  úterý 27. 5. se starší 
dívky zúčastnily obvodního kola v beachvo-
lejbalu. Po těžkých zápasech nakonec vybo-
jovaly bronzové medaile. Na závěr měsíce,  
30. 5., proběhlo krajské kolo ve  volejbalu, 
kde naši chlapci z  8. a  9. ročníku obsadili 
pěkné 5. místo a turnaj si s chutí užili.

Gabriela Plecitá, učitelka n

Letošní jaro jsme si v  mateřské škole 
U Dráčka prožili opravdu naplno. Jen co 
se školní zahrada začala zelenat, vyu-
žili jsme každý její kout k orientačnímu 
závodu se zvířátky, který pro nás při-
pravila paní Petráňová, referentka pro 
mládež, výchovu a  sport. Děti si závod 
opravdu užily. Plnění úkolů od  zvířátek 
je nadchlo natolik, že si trasu proběhly 
hned několikrát, a to i bez nároku na od-
měnu!

V dubnu nám ve spolupráci s rodiči vy-
rostlo na  zahradě hned několik „vajíč-
kovníků“ – stromků ozdobených krasli-
cemi. Škoda, že jsme si jejich krásu mohli 
užívat jen pár dní. RC Mumraj jsme po-
mohli s výrobou velikonočních dekorací 
pro seniory.

Mnoho zábavných chvil čekalo děti 
v týdnu na oslavu Dne Země. Náš „eko-
-tým“ připravil na  zahradě naučnou 
stezku, děti třídily sebrané odpady 
do  kontejnerů před školkou. Se sběrem 
a  tříděním nám rovněž pomohli rodi-
če. Ani deštivé počasí nás neodradilo 

od  účasti na  akci k  oslavě Dne Země, 
pořádané MČ P 20 na  louce u  ZŠ Rati-
bořická.

Přiblížily se poslední měsíce školního 
roku a  s  nimi spousta akcí, o  které se 
s vámi, milí čtenáři, chceme podělit.

Kamarádi ze ZŠ Spojenců, pod vedením 
svých paní učitelek, připravili pro naše 
předškoláky Sportovní den, kdy si moh-
ly děti ověřit své vědomosti, obratnost 
i fyzickou zdatnost.

Několikrát jsme navštívili Divadlo v pří-
rodě a  velkou radost nám udělala po-
hádka Ferda Mravenec, ve  které jsme 
mohli vidět i bývalé žáky naší školičky.

Den dětí jsme oslavili, jak se patří. Do-
poledne jsme soutěžili, některé třídy se 
vydaly na honbu za pokladem. Odpole-
dne nás svými veselými kousky pobavila 
„Klaun Cecilka“. Počasí nám vyšlo jako 
na  objednávku, proto jsme mohli pod 
dozorem dobrovolných hasičů, pana Pe-
tra Růžičky a  jeho týmu, rozdělat oheň 

na  opékání buřtů. Děti měly možnost 
prohlédnout si hasičský vůz a v samém 
závěru i uhasit oheň hadicí.

Začátkem června odjela parta před-
školáků na  oblíbenou školku v  přírodě 
do Strážného. Děti si z Krkonoš odvezly 
spoustu zážitků a  nezapomenutelných 
vzpomínek. Akce se opravdu povedla. 
Důkazem jsou milá poděkování od rodi-
čů našim paním učitelkám.

V červnu jsme zdárně zakončili celoroč-
ní projekt Cvičení se Sokolem.

A co nás v červnu ještě čeká? Celoden-
ní výlet do  Perníkového hejtmanství 
a na Kunětickou horu, na školní zahradě 
pohádka Kouzelný knoflík s  písničkami 
pana Uhlíře, sportovní pětiboj ve  spo-
lupráci s MČ Praha 20, polodenní třídní 
výlety, ale hlavně předškolácké spaní, 
tentokráte s  hvězdnou oblohou mobil-
ního planetária přímo ve školce.

Přejeme všem čtenářům a  našim příz-
nivcům krásné léto!

Kolektiv zaměstnanců MŠ U Dráčka n 
v ulici Spojenců

Jaro v dračí školce
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Děti byly nadšené. S očima navrch hlavy 
zkoušely nadojit mléko či utlouct más-
lo. O čem je vlastně řeč? Žáci 1. třídy se 
zúčastnili výukového programu s  ná-
zvem Cesta mléka, kterou pro ně v areá- 
lu školní zahrady přichystalo komunitní 
centrum Mumraj. 
Nejprve se dozvěděli mnoho zajímavostí 
o kravách – jak se o ně pečuje, čím se živí 
a  proč jsou pro nás tak důležité. Při té 
příležitosti se seznámili s procesem do-
jení a zjistili, že to není zdaleka tak jed-
noduché, jak se na  první pohled může 
zdát. Na  speciálním trenažéru, který 
simuloval skutečnou krávu, pozna-

li, že ruční dojení bývala celkem dřina. 
Velkým zážitkem pro ně byla výroba do-
mácího másla. Každý žák si mohl z čer-
stvé smetany utlouct své vlastní más-
lo, které si pak mohl namazat na chléb 
a sníst. Kromě toho děti ochutnaly různé 
mléčné výrobky a poznávaly jejich chuť, 
vůni a konzistenci. 
Celý program byl veden hravou for-
mou s důrazem na praktické dovednosti 
a zážitkové učení. Prvňáčci získali nejen 
nové znalosti o  původu potravin, ale 
také si uvědomili, jak důležitá je práce 
zemědělců a  jak si vážit každodenních 
věcí, které máme na stole. 

Je až úsměvné, že činnosti, které byly 
kdysi považované za dřinu, jsou v dnešní 
době vzrušujícím zážitkem. Digitální doba 
charakteristická mimo jiné snadností a do-
stupností všeho, co potřebujeme k životu, 
nás svou lehkostí o mnohé ochuzuje. Svůj 
název tato doba odvozuje od  latinského 
slova digit – číslice, potažmo digitus – prst. 
Děti předškolního věku vnímají, že aby se 
stalo něco zajímavého, stačí lehký dotek 
obrazovky. A  postupně se učí, že někdy 
vlastně nemusí už ani pohnout oním prs-
tem. Možná právě proto začíná být každá 
příležitost, kdy se mohou dotknout, čichat 
či jakkoliv jinak smyslově vnímat skutečný 
svět, daleko zajímavější než dřív. 

Za učitelky ZŠ Spojenců
Magda Matulíková n

Když se dřina stává luxusem
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Závěrečnou prezentací dne 4. 3. 2025 
vyvrcholil již pátý ročník projektu Post 
Bellum – Příběhy našich sousedů, kte-
rý je též částečně podpořen z  našeho 
projektu. Zapojily se všechny tři úplné 
základní školy v Horních Počernicích. 
Společným úkolem všech týmů bylo 
setkat se s pamětníkem, vyslechnout 
si jeho vyprávění a pamětnický příběh 
následně zpracovat a veřejně prezen-
tovat během závěrečné prezentace. 
V  rámci celorepublikové akce Noc 
s  Andersenem, zaměřené na  rozvoj 
čtenářské gramotnosti a  podporu li-
terární výchovy, se uskutečnily dne 
28. 3. 2025 na  ZŠ Stoliňská, ZŠ Rati-
bořická a  FZŠ Chodovická tematicky 
zaměřené čtenářské dílny pro žáky 
1. stupně základních škol. Stanoviště 
se čtenářskými úkoly, která připravi-
li pedagogové ve  spolupráci se žáky  
2. stupně, nabízela pestré aktivity 
rozvíjející čtenářské dovednosti, krea- 
tivní myšlení, komunikaci i  týmovou 
práci. Důraz byl kladen nejen na  po-
rozumění textu, ale také na  aktivní 
sdílení čtenářských zážitků. Závěreč-

ná část programu byla věnována společ-
nému čtení a prezentaci oblíbených knih, 
během níž žáci představili svým spolužá-
kům literární tituly, které je zaujaly. 
V  květnu se uskutečnily dva vzdělávací 

semináře pro pedagogy. První byl pokra-
čováním úspěšného workshopu o umělé 
inteligenci a i tentokrát se zaměřil na vý-
hody a nevýhody jejího používání, další 
využití v  pedagogické praxi a  souvise-
jící legislativu. Druhý seminář se zamě-
řil na využití didaktických her ve výuce 
a moderní didaktické formy vzdělávání.
Koncem května pořádala ZŠ Stoliňská 
pro předškoláky speciální týdenní pro-
gram Škola nanečisto, který je urče-
ný dětem z  MŠ a  má za  cíl připravit je 

na  přechod na  ZŠ. Výuka se konala 
celý týden vždy od 15.00 do 15.45. Pod 
vedením zkušeného prvostupňového 
pedagoga plnily děti úkoly v  pracov-
ních listech zaměřených na orientační 
diagnostiku případných vzdělávacích 
obtíží, které díky zpětné vazbě mohou 
rodiče redukovat a rozvíjet do nástu-
pu k plnění školní docházky. 
Další implementační aktivity, které se 
naplňují po celou dobu trvání projek-
tu, jsou působení sdíleného rodilého 
mluvčího AJ na ZŠ a sdílené logoped-
ky na MŠ v Horních Počernicích. Tyto 
aktivity budou realizovány až do kon-
ce tohoto školního roku.
Více o  projektu MAP naleznete na   
webových stránkách ÚMČ Praha 20  
v  sekci MAP: https://www.pocernice.
cz/map-mc-praha-20/. 

Autor: 
Projektový tým MAP IV n

Aktivity projektu MAP IV v první polovině roku 2025
Hned v lednu byl v rámci projektu MAP IV realizován Den ICT a matematiky ve spo-
lupráci s DDM Horní Počernice, kterého se zúčastnilo 72 zájemců z řad dětí, žáků 
a jejich rodičů. Akce byla určena pro pokročilé i úplné začátečníky, ale hlavně pro 
příznivce moderních technologií. Na programu byly praktické workshopy jako Mate-
matika, jak ji neznáte, Robotika prakticky, 3D grafika a gravírování, Vytvoř si vlastní 
hru a Amatérský vývoj počítačových her se soutěží ve hře Mycosis.
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Kategorie U8 se zúčastnila republikového finále a úspěšně re-
prezentovala Xaverov, získala konečné 11. místo.
První hrací den byl z naší strany hodně nervózní a po odehrá-
ní všech zápasů jsme se nakonec dostali do  stříbrné skupiny, 
ale ve druhém dni jsme už ukázali, co v nás opravdu je. Herně 
jsme se zlepšovali každým zápasem, a i přes výkyvy – zejména 
po obědové pauze – jsme bojovali vždy až do konce. Mám radost 
hlavně z toho, že s každým týmem, se kterým jsme hráli, jsme 
dokázali držet krok a vždy to byl nejtěsnější výsledek o  jeden 
gól. Dále jsme dokázali porazit týmy, jako je Jablonec, Sigma 
Olomouc nebo Meteor Praha. Turnaj byl velice náročný, ale na-
bídl nám spoustu cenných zkušeností, ze kterých budeme nadále 
těžit a posouvat se k lepšímu! Děti si zaslouží obrovskou pochva-
lu za nasazení, týmového ducha a za to, jak reprezentovaly náš 
klub. Poděkování patří také rodičům za velkou podporu.
Jsme hrdí na naše malé fotbalisty – a těšíme se na další výzvy.

Magda Hrancová n
trenérka U8

Xaverovští benjamínci zářili na Planeo Cupu

Před sezonou to byl náš sen a ten se stal skutečností. Nesku-
tečná úleva, hrdost a samozřejmě velká poklona všem klukům, 
kteří se o  tento úspěch zasloužili. Celý realizační tým jsme 
tím žili a věřili, že to zvládneme. Je to i odměna pro všechny 
v klubu, kteří pracují s mládeží, a doufám, že pro ně bude náš 
úspěch inspirací. Samozřejmě i touto cestou ještě jednou dě-
kujeme všem za podporu a těšíme se na novou sezonu.

David Lukeš n
trenér

Starší dorost slaví 
prvenství v Přeboru Prahy 
a postup do 3. ligy
Starší dorostenci dosáhli skvělého úspěchu a vítězstvím v Pře-
boru Prahy zajistili pro Xaverov i postup do vyšší soutěže.
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Petře, co se stalo v neděli 
odpoledne? 
Popsal bych to asi jako pře-
kvapení pro obě strany, 
akorát pro nás to byla ta 
příjemnější verze. Vstoupit 
do  zápasu v  takovém tem-
pu jako proti Vinoři bychom 
chtěli pokaždé, ale ne vždy 
se to povede.

Zažil jste někdy něco podob-
ného? 
Určitě jsem ještě nikdy ne-
dal tak rychlý hattrick a ani 
pět gólů v  jednom zápase 
si nepamatuju, maximálně 
čtyři. Takže asi ne. Ale s Xa-
verovem jsme už zažili po-
dobný začátek zápasu, jen 
z  druhé strany, také proti 
Vinoři. Tehdy jsme od  nich 
rychle dostali tři góly, ale 
i  přes velký tlak jsme ten 
zápas nakonec zvládli otočit 
a vyhrát.

Co se vám honilo hlavou, 
když jste měl na kontě do deseti minut 
hattrick? 
Hlavně radost. Když jsem dal druhý gól, 
ze srandy jsem klukům říkal, že do devá-
té minuty dám hattrick. No, bohužel to 
nevyšlo až tak přesně, ale slib jsem sko-
ro dodržel. Hned potom mi ale proble-
sklo hlavou, že zápas teprve začal a že 
musíme dál makat. No a to se vyplatilo, 
přidal jsem ještě dva góly a zahráli jsme 
si hezký fotbal.

Když jste dal pátý gól, do konce zápasu 
chybělo ještě půl hodiny. Bylo to pět 

gólů z pěti šancí, nebo to mohlo být ještě 
o něco lepší z dalších šancí? 
Myslím si, že jsem proměnil, co se dalo. 
Samozřejmě i potom tam šance byly, ale 
nedostala se ke mně už žádná koncová 
příležitost. Chtěl jsem překvapit střel-
bou z  dálky nebo přímým volným ko-
pem, ale to se mi bohužel nepodařilo.

Jaký to byl zápas z vašeho pohledu? 
Zápas třetího s devátým a výsledek 9:1… 
Z mého pohledu to byl určitě vydařený 
začátek a celkově první poločas zápasu. 
Soupeře jsme nepodcenili, i  když jsme 

tabulkově výš. Naším presinkem jsme 
dokázali dostat soupeře pod tlak a díky 
tomu jsme vlastně ovládli hřiště. Trochu 
mě mrzí druhý poločas, který už nebyl 
v takovém tempu, ale i tak jsme soupeře 
k ničemu nepustili.

Tyhle zápasy mají rádi hlavně týmoví 
pokladníci. Už se vám připomněl ten váš?
Ano, pokladník už se samozřejmě při-
pomněl, hned po zápase. Možná mě ne-
mine ani domácí bábovka jako omluva, 
že mu přidělávám práci. U nás v kabině 
platí pravidlo, že za hattrick se skládáme 
všichni, takže v placení jsou v tom kluci 
se mnou.

V letošní sezoně jste dal už celkem tři-
advacet gólů. Oproti minulým sezonám 
to je ohromný pokrok. Cítíte se v nejlepší 
formě? 
Asi ano, cítím se v nejlepší formě a ur-
čitě je to moje nejgólovější sezona, když 
nepočítám dorosteneckou ligu. Určitě to 
ale není jen moje zásluha, sám o  sobě 
bych tolik gólů nedal a  letošní souhra 
našeho týmu má velký vliv na to, že jsem 
dal tolik gólů.

V tabulce jste dvě kola před koncem 
třetí a máte tři body na prvního a jediný 
bod na druhé barážové místo. Je postup 
do přeboru vaším letošním cílem?
Určitě to je jeden z našich cílů. Bohužel 
už to ale nemáme úplně ve  svých ru-
kách, musíme spoléhat na to, že některý 
z  týmů nad námi ztratí body, a  to není 
ideální situace. Ale nic se tím nemění 
na našem přístupu, do zbývajících dvou 
zápasů půjdeme naplno a budeme chtít 
oba vyhrát. Pak už to bude na ostatních.

Lákala by vás vyšší soutěž? Jaké jsou 
vaše fotbalové sny, cíle a přání? 
Určitě bych se rád jako tým posunul 
do vyšší soutěže, ale hlavní pro mě je, že 
mě fotbal prostě baví. Vyšší liga by samo-
zřejmě byla skvělou zkušeností a  velkou 
motivací. A co se týče osobních cílů, chtěl 
bych být nejlepším střelcem soutěže.

Jak se vám hraje na Xaverově? Jakou 
máte partu a jak se vám celkově v klubu 
líbí? 
Na  Xaverově se mi hraje opravdu dob-
ře. Máme kvalitní zázemí, slušné hřiště 
a  lidi kolem klubu, kteří se snaží, aby 
fotbal na  Xaverově měl úroveň. Kabina 
funguje, táhneme za jeden provaz. Jsem 
tu určitě spokojený.

Michal Káva n 

Pražský deník

Herianův velký den: 
Hattrick do desáté 
minuty a celkem pět 
gólů do sítě Vinoře
Kdo se v neděli odpoledne zdržel a na zápas fotbalové I. A třídy Xaverov–Vinoř přišel 
s desetiminutovým zpožděním, nevěřil při pohledu na ukazatel skóre vlastním očím. 
V desáté minutě totiž svítil stav 3:0 a o všechny tři góly se postaral Petr Herian. 
Nakonec Xaverov vyhrál 9:1 a třiadvacetiletý útočník domácích jich dal celkem pět. 
„Když jsem dal v šesté minutě druhý gól, říkal jsem klukům, že dám hattrick do devá-
té minuty. Skoro jsem slib dodržel,“ smál se v rozhovoru pro Pražský deník.
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Závody se konaly po  celé republice, 
ve  Zlíně, Brně, Českých Budějovicích, 
Příbrami a v Praze. Naši triatlonisté z TJ 
Sokol Horní Počernice byli vidět na všech 
závodech a nasbírali řadu bodů do pohá-
rového hodnocení. Bylo to náročné neje-

nom pro ně, ale i pro rodiče, kteří zajišťo-
vali dopravu a celkový servis dětem. 

V AQ poháru bodovalo sedm našich zá-
vodníků a  vedli si dobře. V  kategoriích 
od mladších žáků až po dorost vybojovali 
tři bronzové medaile, které získal Šimon 
Pirout (2) a  Vojta Pekárek (1), a  dosáhli 
významných zlepšení časů jak v plavání, 
tak v běhu. Všichni si ověřili, že v kon-

kurenci ostatních závodníků mají šanci 
uspět a  že tréninkové období bylo vy- 
užito dobře. Šimon, Agáta, Matěj i Karel 
se pravidelně umisťovali v první desítce 
závodního pole. V  celkovém hodnocení 
AQ poháru ČTA pak Šimon Pirout obsadil 
čtvrté místo, Karel Křižan sedmé, Agá-
ta Malcová osmé a Matěj Pirout deváté 

místo. Ostatní je následovali v  závěsu 
v druhé desítce. 

Nyní jsou triatlonové závody již v plném 
proudu. Závodníci mají za  sebou triat-
lon ve  Zlíně, Poděbradech, na  Konopi-
šti, zatím nejpočetněji obsazený závod 
Czechman Kiďs blízko Pardubic i terénní 
triatlon v Praze Letňanech. Závodí se 
za každého počasí, i když koupání ještě 
není moc příjemné a za deště by na kolo 
asi nikdo nevyrazil. Nejlépe si zatím vede 
Šimon Pirout, který se v kategorii mlad-
šího žactva umístil v  Poděbradech na   
3. místě, ve  Zlíně na  šestém a  na   
Czechman Kiďs na 8. místě. Ve starších 
žácích pak Matěj Pirout na  Czechman 
Kiďs obsadil velice pěkné 10. místo. Agá-
ta Malcová zvládla přechod z kategorie 
žactva do  dorostu a  na  sprint triatlonu 
Konopiště dojela na 12. místě.

Radost nám udělal dorostenec Karel 
Křižan, který v náročném Letňanském 
terénním triatlonu obsadil celkově vý-
borné 2. místo.

Do  konce sezony ještě zbývá mnoho 
týdnů a  závodů. Cílem našich mladých 
triatlonistů TJ Sokol je obstát v  konku-
renci a v Českém poháru ČTA v  triatlonu 
se umístit na předních místech. To by jim 
mohlo otevřít dveře do sportovních cen-
ter mládeže. Přejeme všem sezonu bez 
zdravotních komplikací i  štěstí, které je 
při náročném triatlonovém závodění také 
trochu potřebné.

Vladimír Andrš n
Triatlon TJ Sokol Horní Počernice

Počerničtí triatlonisté odstartovali 
sezonu třemi bronzy 
Počerničtí triatlonisté mají za sebou první čtvrtinu soutěžní sezony. Na pěti aqua- 
tlonových závodech bojovali o body do Českého poháru ČTA 2025. Aquatlony jsou pla-
vecko-běžecké soutěže v přípravném tréninkovém období, kde si sportovci mohou 
ověřit svou výkonnost před triatlonovou sezonou. Plavecké trasy jsou v délkách podle 
kategorií od nejmladších od 50 m až po dospělé a veterány – 400 m. Následující běžec-
ké trasy jsou rovněž přiměřené, od 400 m pro nejmladší po 5 km pro dospělé. 
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Z  našeho oddílu se tohoto závodu zú-
častnilo celkem 20 gymnastek, které 
v  jednotlivých kategoriích vybojovaly 
čtyři medailová místa – Julie Rybovičo-
vá a Ema Heuschneiderová se staly pře-
bornicemi Prahy, Jana Zahradníčková 
a Markéta Matoušová byly třetí.

Závod byl rovněž kvalifikací na  MČR, 
které se bude konat 20.–22. 6. v  Čer-
nošicích. Z  našich závodnic mají start 
na MČR jistý J. Zahradníčková, S. Polá-
ková, E. Heuschneiderová, M. Matou-
šová a  J. Rybovičová, na  dodatečnou 
kvalifikaci mají šanci ještě N. Dvorská, 
E. Miláčková, E. Jirásková, V. Vodičková 
a  N. Strnadová. Gratulujeme k  přebor-
nickým titulům, k  umístěním 
a ke kvalifikaci.

Po prázdninách plánujeme: 
Nábor malých gymnastek 
(4–7 let) na  3. 9. v  17 hod. 
v tělocvičně Na Růžku, termín 
bude ještě v  zářijovém čísle 
HPZ upřesněn. 

Náš oddíl přeje všem čtená-
řům Zpravodaje krásné letní 
zážitky!

Lenka Barešová n
předsedkyně odd. AE a SG

Hvězdy pražské gymnastiky: 
Dvě nové mistryně 
a čtyři medaile v přeboru 
V neděli 25. května pořádal Pražský gymnastický svaz za podpory Magistrátu hl. m. 
Prahy v tělocvičně TJ Sokol Kampa na Balkáně přebor hlavního města ve sportovní 
gymnastice jednotlivkyň. Naše závodnice v něm předvedly skvělé výkony.
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CHVALSKÝ ZÁMEK

Do 31. 8.  
Fimfárum Jana Wericha  
a Pohádková herna

2. 7. – 30. 7.  
Spolek pražských  
výtvarných umělců –  
Zátiší

2. 8. – 28. 9.  
František Kříž –  
Momentalis Realis 

1. 7. – 31. 8.  
Venkovní pátrací hra  
Výprava  
Za kloboučkem  
s pírkem sojčím

16. 7. od 19 hod.  
69. ročník Dvořákova  
festivalu MIB Quartet 

23. 8. od 17 do 22 hod. 
Hradozámecká noc

CHVALSK Á STODOLA

27. 7. od 10 do 19 hod. 
Authentic  
Street Food Fest

DIVADLO  
HORNÍ POČERNICE 

5. 8. od 19.30 hod. 
Sbormistr 

7. 8. od 19.30 hod. 
Kouzlo derby

12. 8. od 19.30 hod. 
Džob 

14. 8. od 19.30 hod. 
Pod parou 

19. 8. od 19.30 hod. 
Kouzlo derby 

21. 8. od 19.30 hod. 
Pod parou

26. 8. od 19.30 hod. 
Duchoň

28. 8. od 19.30 hod.
Kino 

31. 8. od 16 hod. 
Šmoulové ve filmu

DDM 

28. 6. – 6. 7. 2025
Dobrodružný tábor
Pobytový tábor

28. 6. – 12. 7. 2025
Výtvarný pobytový tábor
Pobytový tábor

30. 6. – 4. 7. 2025
Tanečně-sportovní tábor
Příměstský tábor

30. 6. – 4. 7. 2025
Ztracené světy Tess  
Harperové: Pravěk na dosah
Příměstský tábor

7. 7. – 11. 7. 2025
Alchymie chutí a barev:  
Zlatá kniha
Příměstský tábor

7. 7. – 11. 7. 2025
Mlsný kocour Oliver
Příměstský tábor

14. 7. – 18. 7. 2025
Chat and Chill Camp 1  
(příměšťák s angličtinou)
Příměstský tábor

21. 7. – 25. 7. 2025
Piráti – výprava do hlubin 
moří
Příměstský tábor

26. 7. – 2. 8. 2025
Sportovní tábor  

(Holany u České Lípy)
Pobytový tábor

28. 7. – 1. 8. 2025
Chat and Chill Camp 2  
(příměšťák s angličtinou)
Příměstský tábor

11. 8. – 15. 8. 2025
Letní animační studio
Příměstský tábor

18. 8. – 22. 8. 2025
Okurková sezóna vol. 9
Příměstský tábor

18. 8. – 22. 8. 2025
Sportovní tábor  
se zaměřením na florbal 
(začátečníci)
Příměstský tábor

MUMRA J

od 30. 6.
Zápisy do kurzů a školičky  
na šk. rok 2025/26

14.–21. 7. od 8 do 16.30 hod.
Výtvarný příměstský tábor

18.–29. 8. od 9 do 13 hod.
Letní coworking

n
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Letošní dvanáctý ročník Hudebního fes-
tivalu u sv. Ludmily pořádaný ŘK farností 
na  Chvalech ve  spolupráci s  Chvalským 
zámkem opět obohatí hornopočernický 
podzimní kulturní život. I  letos je konci-
pován na půdorysu čtyř koncertů, z nichž 
tři se budou konat v kostele sv. Ludmily, 
jeden proběhne v sále Chvalského zámku. 
Pokračování v  této tradici je možné pře-
devším díky významné finanční podpoře 
MČ Praha Horní Počernice a také dalších 
partnerů festivalu. Těm všem patří za  je-
jich velkorysost velký dík.  
Zahajovací varhanní koncert v pátek 12. 9. 
2025 v kostele sv. Ludmily je připravován 
ve  spolupráci s  Velvyslanectvím Švédska 
v ČR. Pozvání přijala Anna Holm, která je 
varhanicí v  Kungsholms kyrka ve  Stock- 
holmu a  také varhanicí proslulé stock- 
holmské radnice. 

Druhý festivalový koncert se uskuteč-
ní v  pátek 19. 9. 2025 v  sále Chvalského 
zámku. Vystoupí významná česká violist- 
ka Jitka Hosprová a  kontrabasistka Eva 
Šašinková s  programem Komorní hudba 
v proměnách. 
V pátek 26. 9. 2025 vystoupí v kostele sv. 
Ludmily komorní soubor staré hudby Soci-
etas Incognitorum. Brněnský vokální kvin-
tet, který se zabývá převážně interpretací 
hudby 16. a  17. století, byl založen v  roce 
1998 jako profesionální sólový ansámbl. 
Věnuje se mimo jiné vyhledávání a objevo-
vání autorů, jejichž život a tvorba souvisejí 
s  českým a  moravským regionem a  kteří 

zůstávají širší veřejnosti většinou utaje-
ni. Soubor ve  spolupráci s Českou televizí 
a  Českým rozhlasem novodobě premié-
roval skladby z hlavních moravských kul-
turních center, jako jsou Olomouc, Mikulov 
nebo Kroměříž. 
Závěrečný koncert v pátek 3. 10. 2025 na-
bídne atraktivní nástrojovou kombinaci – 
trombon a varhany. Pozvání přijali Tomáš 
Trnka, který působí na pozici 1. sólo trom-
bonisty v Gewandhausorchestru v Lipsku, 
a varhanice Irena Chřibková, titulární var-
hanice a ředitelka kůru v bazilice sv. Jaku-
ba v Praze. 
Záštitu i  nad letošním ročníkem festivalu 
převzal starosta MČ Praha 20 pan Mgr. Petr 
Měšťan. Všechny koncerty začínají ve   
20 hodin, od  19.30 hodin je příležitost 
k  neformálnímu setkání při sklence vína. 
Vstupenky budou v  prodeji od  1. 9. 2025 
na Chvalském zámku a pak na místě hodinu 
před začátkem koncertu. Těšíme se na vás!

Za organizátory 
Pavel Jansa n

Hudební festival u sv. Ludmily letos 
na podzim již po dvanácté
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Vyluštění najdete na straně 50.
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V 90. letech  byla do… (1. tajenka) kostela sv. Ludmily umístěna… (2. tajenka) s památnými listinami.
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OSMISMĚRKA
Čas má plné kapsy… (tajenka osmisměrky).  (Jan Werich)
Po vyluštění osmisměrky zbyde 10 písmen, která čtena po řádcích tvoří tajenku.
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NAJDI 5 ROZDÍLŮ
mezi dvěma téměř stejnými obrázky. 
Rozdíly si označ u horního obrázku.

BALÍK – BATOH – 
BATOLE – BOMBA 
– ĎÁBEL –  
DESÍTKA – HRNEK 
– HROZEN – KAL-
HOTY – KAPKA – 
KLAPKA – KLIKA 
– KOČKA –  
KOLÁČ – KONEV – 
KRTEK – KUCHAŘ 
– LILEK – LOĎKA 
– MAŠLE –  
MRKEV – OBLAK – 
OBLEK – OBRAZ – 
PALETA – PALMA 
– PLÍCE –  
PROPISKA – 
SANTA – SVETR – 
ŠAŠEK – ŠESTKA – 
ŠÍDLO – TRAKTOR 
– VELBLOUD

SOUTĚŽ PRO LUŠTITELE KŘÍŽOVEK! 
Máte rádi hádanky a zajímá vás historie Horních Počernic?  
Pak pro vás máme soutěž! 
Vyluštěte naši křížovku a pošlete správné řešení na:  
redakce@pocernice.cz nejpozději do 10. 8. 2025.  
Ze všech úspěšných luštitelů vylosujeme jednoho výherce, 
který získá knihu o Horních Počernicích.  
Výherkyní z luštitelů křížovky v červnovém čísle HPZ
je Eva Turková. Blahopřejeme.



Rodinný dům za cenu bytu! 
Rodinné domy 4+kk a 5+kk s užitnou plochou  
až 160 m² a terasou.

Kde město
potkává přírodu

www.rdsatalice.cz +420 722 984 833 rdsatalice@ms-invest.cz
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! ODVOZ STARÉHO  
NÁBYTKU NA SKLÁDKU ! 
Vyklízíme sklepy, byty, pozůstalosti, 
zahrady atd. Naložíme a odvezeme  
nepotřebné věci za rozumnou cenu.  
STĚHOVÁNÍ. Tel.: 773 484 056

Odhady, posudky pozemků, domů  
a bytů i pro odpisy při pronájmu  
provede znalec Ing. F. Smetana. 
Tel.: 602 970 835

Instalatér, topenář, svářeč                                                    
Odborně, spolehlivě, rychle. 
Voda, plyn, topení. 
M. Trnka, tel.: 775 961 432 

Stavební firma zal. r. 1990 nabízí volnou 
kapacitu pro výstavbu rodinných domů 
a staveb obecně včetně rekonstrukcí.
Sídlo společnosti P-9 Horní Počernice, 
Jan Trutnovský, tel.: 602 321 636,  
Jan.Trutnovsky@epistav.cz.

Z důvodu rekonstrukce bude od 16. 6. 
2025 výprodej veškerého dámského  
a dětského textilu. Prodejna je umís-
těna v přízemí, Náchodská 641, Hor. 
Počernice.
Sleva na celý sortiment – 50%,  
bude odečtena na pokladně.
Platí pouze do vyprodání zásob.

Prodám zbroušené hřbitovní lampy 
(1925), staré gramo desky a staré  
hodiny. Tel.: 604 433 420

Doučování, výuka  – angličtina, němčina.
Diana Hořínková, tel.: 775 021 174

KNIHY A KNIŽNÍ POZŮSTALOSTI KOUPÍM. 
Tel.: 601 535 025

Koupím byt v Horních Počernicích. 
Tel.: 604 617 788

Hledám paní, slečnu pro výpomoc  
s úklidem v rodinném domě, v Horních 
Počernicích cca 1x týdně.
Děkuji. Tel.: 776 838 959

Rozšiřujeme tým – přidejte se k nám!
Jsme stabilní česká společnost zamě-
řená na výrobu a montáž ocelových 
mostních konstrukcí se sídlem v Horních 
Počernicích. Nabízíme jistotu zaměstná-
ní, férové ohodnocení a kariérní růst.
Hledáme projektanty, konstruktéry, 
stavbyvedoucí, mistry – připojte se!
V případě zájmu nás neváhejte 
kontaktovat na telefonním čísle 
+420 601 081 057

 LUŠTÍME S HPZ 
– vyluštění ze str. 49

OSMISMĚRKA
Čas má plné kapsy překvapení.                                                            

(Jan Werich)

ŠVÉDSKÁ KŘÍŽOVKA 
Z ČERVNOVÉHO ČÍSLA

Na  území naší městské části bylo 
z  období knovízské kultury, tj. z  doby 
1300–900 před naším letopočtem, 
mnoho nálezů, z nichž nejvýznamnější 
byly knovízské jámy, nalezené západně 
od svépravické školy.

NAJDI 5 ROZDÍLŮ



Petra
Hronová

Kosmetička
& farmaceutická

asistentka

Dům umění na Chvalské tvrzi pořádá výtvarné kurzy kreslíř-
ských a malířských technik i umělecko-řemeslné workshopy. 
Kurzy jsou určeny všem – od začátečníků po pokročilé. 
Nabízíme základy kresby a malby, práci s různými technikami 
(pastel, akvarel, akryl, olej), ale i netradiční přístupy, jako je 
experimentální malba nebo malba špachtlí.

Součástí nabídky je také kurz šelakové politury – tradiční techni-
ky povrchové úpravy dřeva.

Zájemcům o studium na středních a 
vysokých uměleckých školách 
nabízíme přípravu na talentové zkoušky.

Registrace - info@nadace-dumumeni.cz
Informace - www.nadace-dumumeni.cz
 

EPA a.s.
Podnikatelská 550

Praha 9 – Běchovice

hledá pracovníky/pracovnice
na pozice

VRÁTNÝ, ÚDRŽBA
i na částečný úvazek,
vhodné i pro důchodce

603 258 849
nemovitosti@epa.cz
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